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infornacio i servéis
TELEFONS I HORARIS D'INTERES NOTES D'INTERES

AJUNTAMENT (2 línies).................................................  46 91 71
Horari: Dilluns, dimecres i divendres de 15 a 22 h.
Dimarts i dijous de 9 a 14 h.

CONSULTES URBANÍSTIQUES.................................. 46 91 71
Sr. Eduard Bonmatí.
Horari: Divendres de 19 a 21'30 h.

DISPENSARI MÈDIC
Urgències (Policía Local Cassa)...................................  46 10 69
Dra. Begoñajovell (Dispensari Municipal)............. 46 81 62
Horari: De dimarts a dissabte de 12 a 13 h.
Practicant: Montserrat Esgleyes
Horari: De dilluns a divendres d' 11 a 12 h.
Creu Roja  .........................................................................  20 1 5 42
Farmácia.................................................................................  46 90 03

CORREUS
Quart (Codi Postal) 17242 
Horari: Feiners de 12'30 a 1 3'30 h.
La Creueta i Palol d'Onyar (Codi Postal) 17241 
Horari: Feiners de 10 a 11 h.

PARRÒQUIES
Quart........................................................................................  46 91 19
Castellar, Sant Mateu i Montnegre 46 12 96 - 49 90 83'
Palol d'Onyar - La Creueta 21 18 63

ESCOLES
Sta. Margarida......................................................................  46 93 81
Llar d'lnfants.........................................................................  46 93 28

RENFE INFORMACIÓ.....................................................  20 70 93
BOMBERS...................................................................085 - 23 33 80
MOSSOS D'ESQUADRA (24 h .)  21 34 50
GUÀRDIA CIVIL (Girona)............................................... 20 11 00
..................................................................................................... 20 86 50
ENHER (Averies)................................................................. 23 32 94
RÀDIO QUART FM. 101 ..............................................  46 93 28
(Emissora Municipal)
ASSISTENT SOCIAL (Anna Isabel Martínez)  46 82 45
Horari: Dimarts de 9 a 11 h.

NOTA DE REDACCIÓ

Els conceptes i opinions expressades en els articles 
signais que apareixen a la revista no representen, 
necessàriament, l'opinió d'aquesta.

No es publicará cap article del qual no coneguem la 
identitat del seu autor, encara que, si vol, pugui ser publicat 
amb pseudónim. Recordem que les pàgines d'El Celré són 
obertes a tothom. Qualsevol persona que vulgui emetre llur 
opinió o col.laboració a la revista ha de lliurar els origináis a 
la Redacció abans del dia 12 de desembre.

Queda prohibida la reproducció total o parcial deis 
articles sense l'autorització de l'editor.

Objectes perduts

Els veins que notin haver perdut quelcom, com per 
exempte, claus, ulleres, o rellotges, ho facin saber a 
l'Ajuntament, perqué hi ha persones que ho vénen a dipositar 
a les oficines municipals.
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s alutacíó
Des de l'any 1992, l'Ajuntament de Quart ha vingut reivindicant una rotonda c o i t i  a millor solució 

per l'ordenació del transit a la cruïlla de connexió entre la C-250 i el ramai d'accés a l'A7 . Sempre hem 
cregut que el pas a diferent nivell projectat (solució Generalitat) sera una barrera infranquejable qùe 
perjudicará énormément el desenvolupament futur del nudi de Quart, deixant de banda el gran impacte 
paisatgístic i social que aquesta obra suposaria.

Des de la Direcció General de Carreteres, i en concret el seu Director General Sr. Alabern, sempre 
ens han deixat d a r que la normativa del Pia de Carreteres estableix la necessitai de la construcció d'un 
enllaç a diferent nivell donada l'intensitat del transit i perqué es tracta d'un itinerari de la xarxa bàsica.

El mes de ju lio l passât, Carreteres de la Generalitat adjudica les obres del pas elevai a l'empresa 
Servia Cantó, tot i que problèmes posteriors detectats en la redacció del projecte i les reivindicacions 
fetes pel nostre Ajuntament per tal de millorar-ne certs aspectes, han posposat el començament de les 
mateixes.

La solució de l'enllaç a doble nivell creiem que empitjorarà les comunicacions a l'interior del nudi 
urbà de Quart, amb dos unies punts d'entrada: el pas soterrat de Les Brugueres’ i el de l'enllaç que 
tractem. Quedaran aixi anul.lats els girs a l'esquerra (vinguent de Sait) deis carrers Montseny i Pirineus 
amb l'incomprensible prohibido de gir a l'esquerra que Carreteres va imposar fa uns anys a la cruïlla 
del camp de fútbol (quan a un kilométré més amunt, accès de la Variant N-ll, va permetre que el 
M OPTM A pogués crear un gir a l'esquerra).

Fa temps que des de l'Ajuntament es va requerir a Carreteres de la Generalitat perqué redactés el 
projecte d'un pas soterrat a la cruïlla del Camp de Fútbol. Aprofitant la visita que va fer al nostre 
municipi el Sr. Alabern, Director General de Carreteres, s'insisti sobre el tema, exposant-li els problèmes 
que comportará quan entri en funcionament el pas a diferent nivell, l'entrada a Quart venint de Sait. El 
Sr. Alabern es va comprometre a fer un estudi de pas soterrat a la mencionada cruïlla.

En el Pie extraordinari que l'Ajuntament va celebrar el dia 23 d'octubre passât, es va adoptar 
l'acord de sol.licitar a Carreteres que l'accés a la zona del Camp de Fútbol formés part d'un modificai 
del Projecte de la cruïlla de la benzinera, donada la repercussió que això tindrà pels usuaris del municipi 
de Quart.

En aquest mateix Pie es va reiterar a Carreteres, una vegada més, que, de sempre, l'Ajuntament ha 
exigit corn a obra preferent l'eixamplament de la C-250 de Quart a Girona, donada la périllositat que 
aquesta carretera representa per la integritat física dels usuaris, en especial deis veïns de La Creueta, 
Habitatges Barceló i Palol d ’Onyar, que a peu o en bicicleta es desplacen a Quart o a Girona. Aquesta 
obra tan important pels interessos del nostre municipi i que Carreteres s'havia compromès a executar 
en els darrers mesos d'enguany, no podrà dur-se a terme, segons el Sr. Alabern, fins d'aqui a un any.

També s'ha sol.licitai de Carreteres de la Generalitat, la confirmació perescrit detotsels requeríments 
aprovats en el Pie del passât dia 23-10-95.

Des de l'Ajuntament de Quart, per tant, seguim treballant intensament i amb les nostres possi bilitats 
per millorar la xarxa de comunicacions del nostre m unicipi.

L'Alcalde 
Pere Cabarrocas ¡ Sitjes

El Celrè, 3



in fo rn a c iò  M u n ic ip a l________________________

ACORDS DE PLE

SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA SESSIÓ EXTRAORDINARIA URGENT CE-
7 D'ABRIL DE 1995 __

El Sr. A lcalde dona compte, entre d'altres, del 
següent:

-De la reunió amb responsables de la Junta de 
Sanejament sobre la depuració de les aigües del nostre 
municipi.

-De les activitats programades al Local Social de 
Quart.

-De les converses amb Urbanisme per modificar la 
zona de ciutat ja rd í de la travessera a suburbá i 
augm entar a ix í l 'e d if ic a b il ita t  amb hab itatges 
assequibles al jovent del poblé.

-De la carta tramesa ais veïns de Sant Mateu sobre 
les mesures de prevenció d'incendis forestáis.

-De les obres del carrer Raval i camí de Fornells.
-De la recuperació del camí públic de Palau a La 

Bisbal.
-De l'estat de les obres de millora de l'enllumenat 

del Barri Almeda, Quart Nou i altres carrers.

-S'aprova l'expedient de modificado de crédits 1/ 
95 del Pressupost d'enguany.

-S 'ap ro va  la m o d ifica c ió  de les ta rife s  de 
l ’o rd enança  regu lado ra  del preu p ú b lic  peí 
subministrament de l'aigua potable.

-S'aprova l'Acta de Preus contradictoris de l'obra 
xa rxa  d 'e n llu m e n a t p ú b lic  al Barri A lm eda i 
Urbanització Quart Nou. També s'aprova la primera 
certificado d'aquesta obra redactada peí director de la 
mateixa, que puja la quantitat de 3 .831 .305 PTA.

-S 'ap ro va  d e fin it iv a m e n t el p ro jecte  de 
"Pavimentado i millora de servéis del camí Raval i 
adjacents".

-S'aprova definitivament el projecte de construcció 
del Pave lló  Po lisportiu  M u n ic ip a l, redactat per 
l ’arquitecte Luis Sánchez Cuenca.

-En relació a la supressió del servei de cartería de 
la Creueta s'acorda sol.licitar a la Prefectura Provincial 
de Correus la continuïtat del servei de cartería de la 
Creueta i recolzar ais veïns deis nuclis afectats en les 
seves peticions davant els responsables de correus.

LEBRADA EL DIA 19 D'ABRIL DE 1995

Un cop aprovada l'urgéncia, s'acorda acceptar la 
cessió gratuita de 84 .795 m2. propietat de l'empresa 
BioCentury destinats a sistema general de pare forestal 
d'acord amb la qualificació establerta en la modificació 
puntual deles Normes de Planejamentde Quart. També 
s'accepta la garantía del 12% del cost de les obres 
d ’urbanització previstes en el PP Puig Roig i s'aprova 
el text refós d'aquest Pía redactat per l'arquitecte Ramón 
Fortet Bru.

SESSIÓ EXTRAORDINARIA CELEBRADA EL 
DIA 3 DE MAIG DE 1995

Es procedeix a l'elecció deis membres que han de 
formar parí; de les meses electorals de les eleccions 
m unicipals del dia 28 de maig. S'escullen a l'atzar 
segons el procediment establert préviament.

SESSIÓ ORDINARIA CELEBRADA EL DIA 
10 DE MAIG DE 1995

El Sr. A lcalde dóna compte, entre d'altres, del 
següent:

-Del Concurs de Cerámica i de la Fira de Terrissa.
-De la reunió celebrada per la creació del Consorci 

de Les Gavarres.
-Deis actes previstos en el Local Social els dies 12, 

1 3 i 14 de maig.
-De la neteja deis punts d'abocaments ¡ncontrolats.

-S'aprova la segona Certificació de l ’obra "Xarxa 
enllumenat públic del Barrí Almeda i Quart Nou" que 
puja la quantitat de 2 .805 .912 PTA.

-S'acorda delegar en el Consell Com arcal del 
Girones la gestió del servei de recollida selectiva de 
llaunes i al mateix temps, se n'aprova el conveni de 
delegado.

-S 'ap ro va  d e fin it iv a m e n t el P ro jec te  de 
Pavimentació i M illora del Camí de Fornells.

-S'atorga un ajut económic de 100.000 PTA a la 
Societat de Cagadors del Senglar de Palol per afrontar



in fo m a c íó  M u n ic ip a l

les despeses originades per la neteja de diversos boscos. 
També s'atorga a la Unió Esportiva Quart un ajut de 
62 .500 PTA pels desplaçaments a Pilla de Mallorca 
amb l'equip d'infantils.

-Es concedeix un ajut economie a la U .E . Quart i al 
GRIC-Quart per l'organització de les colonies d'estiu 
"Esport i Natura".

-S'aprova l'inventari de Béns de Ràdio Quart.

-S'adopta l'acord relatiu a la proposta del preu 
d'adquisició d'un terreny a expropiar a Palol d 'Onyar 
delsgermans Escaño.

-Es designa com a "Passatge del Terrisser" el carrer 
peatonal que neix a la travessera de la C-250, al costat 
de la farmácia.

Brugueres, passant per la finca de Can C o i, segons la 
proposta presentada i que consisteix en variar i adregar 
el seu tragat en una longitud de 10 metres.

SESSIÓ EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA EL 
PIA 26 DE MAIG

-S 'ap ro va  d e f in it iv a m e n t el p ro jecte  de 
cornpensació del Pia Parcial Puig Roig, corresponent 
al sector 7 de les v igents Norm es Sub sid iàrie s  
Urbanistiques de Planejament, presentai per l'entitat 
mercantil BioCentury S.A.

-S'aprova la 3a i ùltima Certificació de l'obra "Re
forma de la instai.lació d'enllumenat public sectors Barri 
Almeda i Quart Nou" per un import d '1 .193.003 PTA.

-S'autoritza, prèvia aprovació d'un conveni, al 
municipi de Llambilles a la connexió a les xarxes de 
sanejament i distribució d'aigua potable municipal pel 
veïnat d'Erols.

-S'aprova la documentano pendent del projecte 
d 'urbanització  d'un carrer peatonal promogut per 
Promocions Lara Quart.

-Es sol.licita al Departament de Politica Territorial 
i O bres Pu b liq ues de la G e n e ra lita t la m àxim a 
subvenció  possible amb destinació a finançar les 
despeses de redacció del Pia Especial del sector Raval.

-S'aprova inicialm ent el desviament d'un tram del 
carni public que sortint de Can Ribas porta a Les

SESSIÓ EXTRAORDINARIA CELEBRADA EL 
DIA 9 DE IUNY DE 1995

-Es denega l'aprovació inicial del Pia Parcial del 
Po lígon  In d u str ia i per in co m p lim e n t de les 
determinacions de les vigents Normes Subsidiàries.

-S'adjudica definitivament l'obra de "Pavimentado 
i reforma de la xarxa de distribució d'aigua potable a 
Palol d'Onyar" a l'empresa Salvador Serra, S .A ., pel 
preu de 12 .230.000 PTA.

-S'acorda aprovar el Projecte de Conservació del 
Patrim oni Naturai redactat pels Serve is Socia ls  
M unicipals. Al mateix temps s'acorda contractai en 
conveni de co l.laborado amb l'INEM , a tres operaris a 

temps parcial perdur a terme l'esmentat 
p ro jecte per un période de quatre 
mesos.

-S'aprova el Compte General de 
l'exercici pressupostari 1994.

-S'acorda so l.lic itar a la Junta de 
Résidus els ajuts necessaris per a la 
re a litz a c ió  de cam p an yes de 
sen sib ilitzac ió  i conscienciac ió  pel 
fom ent de la re c o llid a  se le c t iva  
voluntària de résidus municipals.

Fotografia en la que podem veure una de les 
sessions ordinàries que es celebren cada primer 
dilluns de mes a les 21 '30 h.

El Celrè, 5



in fo rm a d o  M u n ic ip a l

SESS IÓ  E X T R A O R D IN A R IA  d e  
CONST1TUCIÓ DEL N OU A|UNTAMENT  
CELEBRADA EL DIA 17 DE |UNY DE 1995

Amb l'assistència deis regidors electes sorgits de 
les eleccions del dia 28 de maig -excepte el Sr. José 
M uñoz A iza , que excusa la seva assisténcia- es 
constitueix la mesa d'edat formada pel Sr. Valenti Prats 
i Palomo i el Sr. Francese Gibert i Castillo i es procedeix 
a prendre ju ram ent o promesa d 'acatam ent a la 
Constitudó, adquirint la plena condició del carree de 
Regidor. La Mesa declara constituida la Corporació i 
es procedeix a l'elecció de l'A lcalde. Es presenten com 
a candidats els regidors que encapçalen les llistes 
corresponents i un cop efectuada la votació en resul
ten 7 vots pel Sr. Pere Cabarrocas i 3 vots pel Sr. 
Gaudenci Sellés i Feliu . A la vista del résultat, el 
président de la Mesa d'Edat proclama Alcalde electe 
de l'A juntam entdeQuartel Sr. Pere Cabarrocas i Sitjes, 
qui seguidament pren possessió del carree i dirigeix 
unes paraules d'agraïment ais regidors i declara estar 
disposât a treballar pel bé del municipi demanant la 
col.laboració de tots els Regidors. El Sr. Sellés també 
pren la paraula mostrant-se disposât a trebalIar i 
col.laborar en tot allò que li permeti el seu programa. 
Finalm ent, es com prova l'arqueig  extraord inari i 
l'inventari de béns.

SESSIÓ EXTRAORDINARIA c e l e b r a d a  el  
DIA 3 DE IULIOL DE 1995

-Pren possessió de la condició de Regidor el Sr. 
José Muñoz i A iza.

-S'acorda que les sessions ordinàries del Pie es 
celebrin un cop al mes i es fixa com a dia el primer 
di11uns de cada mes a les 21 '30 h. com a hora d 'in ici.

-S'acorda adscriure a la Com issió Especial de 
C om ptes e ls  següents reg id o rs resp ectan t la 
proporcional itat existent entre els diferentsgrups poi itics 
representats a la Corporació: Sr. Pere Cabarrocas i Sitjes, 
Sr. Ángel Vidal i Mascort, Sra. Pilar Alsina i Marqués.

-S'acorda aprovar l'existència de la Comissió de 
Govern, la qual exercirà les atribucions que li deleguin 
l'Alcalde i el Pie de l'Ajuntament, al mateix temps que 
assistirà permanentment a l'Alcalde en l'exercici de les 
seves atribucions.

-S'acorda nomenar coin a représentant titular de 
l ’Ajuntament en el Conseil Escolar a la Sra. Sònia Solé 
i Sabaté i com a représentant suplent el Sr. Josep Ma.

Pera i Vargas. També es nomena représentant titular de 
l'Ajuntament en el Consorci per la Commemoració del 
Centenari del Tren de Sant Feliu de G uixo ls a Girona, 
el Sr. Pere Cabarrocas i Sitjes i com a représentant 
suplent, al Sr. Josep Ma. Pera i Vargas.

-El Sr. A lcalde dona compte del nomenament de 
Tinents d'Alcalde als Regidors següents: 1 r, Sr. Valenti 
Prats i Palomo; 2n, Sr. Josep Ma. Pera Vargas; 3r, Sr. 
Ángel Vidal i Mascort.

-El Sr. Alcalde informa sobre l'estructuració en àrees 
de les diferents matèries de competència m unicipal, i 
de l'assignació als següents regidors:

Urbanisme: Valenti Prats i Palomo.
Medi Ambient: Josep Ma. Pera i Vargas.
Obres i Servéis: Josep Muñoz i A iza.
Ensenyament: Sonia Solé i Sabaté.
Cultura, Festes, Joventut: Olga Ginesta i Madruga.
Esports: Francese Gibert i Castillo.
S. Economies i d'Hisenda: Ángel Vidal i Mascort.
Servéis Socials i Sanitat: Pere Cabarrocas i Sitjes.
L'assignació d'aquestes àrees entre els Regidors 

esmentats compren únicament funcions d'estudi, in
forme, consulta i gestió, sense facultats resolutóries que 
es plasmin en actes administratius, per la qual cosa 
aquesta a ss ig n a c ió  no im p lic a  d e le g ac ió  de 
co m p e té n c ie s  de cap c la sse , ni g én é riq u es  ni 
especifiques.

SESSIÓ EXTRAORDINARIA c e l e b r a d a  el 
DIA 31 DE IULIOL DE 1995

-D'acord amb el Décret de convocatoria i els in
formes emesos, s'aprova incloure dins el Pía Únic 
d'Obres i Servéis de Catalunya pel quadrienni 1996- 
1999 les següents obres:

1. Execució d'una ñau per a usos múltiples, 2a Fase. 
Per l'exercici de 1996. Pressupost: 66 .109 .716  PTA.

2. Obres de millora i reforma exterior edifici con
sistorial. Per l'exercici de 1997. Pressupost: 8 .261 .763 
PTA.

3. Urbanització Plaça de l'Estació. Per l'exercici
1998. Pressupost: 11 .424.053 PTA.

4 . Pavim entació  asfàltica del carni d 'accés a 
l ’ Església de Palol d 'O n yar. Per l'e xe rc ic i 1999 . 
Pressupost: 9 .124 .444  PTA.

5. Construcció pont de Cal Pinxo. Per l'exercici
1999. Pressupost: 22 .772 .484 PTA.

-S'acorda so l.lic ita r la inclusió  en el programa 
específic d'ajut economie als m unicipis amb nuclis 
agrégats, any 1995, de l'obra "Pavimentació de voreres 
a Palol d'Onyar".

El Celré, 6
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L'Alcalde, Sr. Pere Cabarrocas i els Regidors 
celebrant una sessió o rd inària  al Pie de 
l'Ajuntament.

SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRA
DA EL DIA 7 D 'A G O S T  DE
1995

El Sr. A lcalde dôna compte, entre 
d'altres, del següent:

-De la conversa mantinguda amb el 
Sr. Moya, Delegat de la Junta d'Aigües 
de Girona, sobre la nécessitât de proveïr 
d'aigua el n u c li de Palo l d 'O n ya r 
m itjançan t l 'e x e c u c iô  d 'u n a  obra 
consistent en portar l'a ig u a  de la 
canonada de la Costa-Brava Centre.

-D els escrits adreçats al M O PU 
sol.licitant la neteja de cunetes de la C-250; de la mala 
senya litzac iô  de la V arian t N-ll i de l'A bocador 
incontrolat de la cruïlla de la Variant - Ctra. dels Àngels.

-De la carta enviada a vàries empreses respecte a 
la nécessitât d 'u tilitza r correctam ent el servei de 
recollida de résidus urbans.

-Dels diferents plans d'actuaciô a nivell d'incendis 
previstos a nivell m unicipal: PAU, PAM, PAR.

-S'aprova in icia lm ent el projecte M odificai de 
re h a b ilita c ió  de l'E sta c ió  D epuradora d ’A igues 
Residuals de Quart.

-Es convoca subhasta pel procediment obert per a 
l'adjudicació de les obres de rehabilitació de l'EDAR 
de Quart amb un pressupost de 3 .784 .689 PTA.

-S'aprova inicialm ent l'ordenança de vigilancia i 
control d'animals domèstics.

-S'accepta el preu ofert pel propietari en relació a 
la finca a expropiar a Palol d 'Onyar, situada al d  Estel, 
pera l'execució de l'obra de millora de la xarxa d'aigua.

-S'aprova inicialm ent el "Projecte d'Urbanització 
del sector Puig Roig".

-S'accepten les subvencions atorgades per la 
Diputació de Girona i la Direcció General de Promoció 
Comercial per a la celebració de la Fira de Terrissa.

-Es so l.liciten diferents subvencions a organismes 
oficiáis per dur a terme obres de millora de carrers i 
camin.s municipals.

-Es concedeix una subvenció a l'Associació de 
Veins de La Creueta.

-S 'aco rd a  s o l . l ic it a r  a ls Se rve is  T e rr ito r ia ls  
h d'Ensenyament una subvenció per la construcció del 

pavelló d'esports m unicipal, per import identic al cost 
de construcció d'un gimnàs al Col.leg i Públic Sta. 
Margarida de Quart.

SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 
4 DE SETEMBRE DE 1995

El Sr. A lcalde dona compie, entre d'altres, del 
seguenti

-De la subvenció atorgada per part de la Direcció 
General de Protecció C iv il de 2 .4 5 9 .6 2 0  PTA per 
pai.liar els danys de les pluges de l'any 1994.

-De la visita al Sr. Niebla, qui ha confeccionat el 
CartelI del Concurs de Ceràmica de la propera edició 
1996.

-De la delegació de competències de l'Alcaldia en 
matèria de contractació en la Comissió de Govern.

-S'aprova inicialm ent l'expedient de modificació 
de crèdit num. 2/95.

-Es requereix al Departament d'Ensenyament que 
regularitzi d 'una vegada les obres del C . P. Sta. 
Margarida de Quart.

-Es posa nom als seguents carrers:
a/ Passatge de l'Argila, al carrer perpendicular al d 

Modeguer i al d  Pineda, situat entre la plaga esmentada 
i el d  Pineda.

b/ Passatge del Torn, al carrer perpendicular al d
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Modeguer i al d  Pineda, situât entre la plaça esmentada
1 el d  Estació.

-Es fixen les següents testes locals per a 1996: 22 
de ju lio l i 29 d'octubre.

-S'aproven els C riteris , O b jectius i So lucions 
Generals per a la Modificació Puntual de les Normes 
Subsidiaries de Planejament urbanístic, consistents en 
la modificació dels limits entre el sòl urbà i el sòl no 
urbanitzable a la zona del Raval.

-S'aproven els C riteris, O b jectius i So lucions 
Generals per a la redacció del Pía Especial de Millora 
Urbana del Raval.

-S'acorda expressar l'agraïm ent al Sr. Joaquim 
Hugas per la creació i donació deis cartel Is anunciadors 
del XVé Concurs de Ceràmica i de la 6a Fira de Terrissa.

SESSIÓ ORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA 
2 D'OCTUBRE DE 1995

El Sr. A lcalde dóna compte, entre d'altres, del 
següent:

-De les obres del d  Raval i deis problèmes sorgits 
amb les escomieses d'aigua.

-De l'estudi encarregat a l'empresa CTS de Josep 
Gayolà, per tal de reduir costos en el consum d'energia 
eléctrica.

-De l'atorgamentd'una subvenció de 800.000 PTA 
a l'Església de Quart per la compra d'una campana.

-De l'Aula de Música del Conseil Comarcal, deis 
alumnes inscrits i de U nic i del curs.

-De les despeses d'assisténcia a la Fira de Calella.
-Del resum economic de la Festa Major, élaborât 

per la Comissió de Festes.

-S'acorda votar als tres A juntam ents següents 
perqué representin a l'A juntam ent de Quart en el 
Conseil Territorial de la Propietat Im m obiliària de 
Girona: A juntamentde Banyoles, de Sarrià i de Celrá.

-S'acorda constituir, amb carácter indefin it, el 
Comité Organitzador de la Fira de Terrissa Catalana.

-S'aprova el Pressupost de l'Estació Depuradora 
d'Aigües de Quart per a 1996 que puja 4 .826 .033 PTA.

-S 'acorda expressar a l'a rtista  Josep N ieb la  
l'agraïment per la donació del cartell anunciador del 
XVIé Concurs de Ceràmica de Quart.

-S'accepta la subvenció de 800 .000 PTA atorgada 
•per la D ip u ta c ió  de G iro n a  per les ob res de 
Pavimentació i Millora del Camí Raval.

SESSIÓ EXTRAORDINARIA c e l e b r a d a  el 
DIA 23 D ’OCTUBRE DE 1995.

-S'adjudiquen les obres de rehabilitació de l'EDAR 
a l'empresa Salvador Serra, S .A ., com autor de Púnica 
proposició presentada per import de 3 .784 .689 PTA.

-S'acorda proposar l'Ajuntament de Quart davant 
la Direcció General d 'Objecció de Consciéncia com a 
entitat co l.laboradora en la prestació social deis 
objectors de consciéncia.

-S'aproven les al.legacions que es traslladaran al 
Servei Territorial de Carreteres referents al Projecte 
d 'enllaç de la C-250 amb el ramal d'accés a l'A-7 
Projecte SG 901.

-S'aprova l'establiment i modificació de tributs per 
a 1996, en qué s'augmenta un 5% IBI, l'aigua potable 
i l'IVTM ; i un 3% les tarifes de la taxa de recollida de 
deixalles. S'estableix la taxa de manteniment de nínxols 
del cementiri m unicipal.

Estand a la Fira de Calella.
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CONVENI ENTRE L’AJUNTAMENT DE QUART 
I BIOCENTURY S.A. EN LA 

CONTRACTACIÓ DE PERSONAL
En l'anterior número d'aquesta re

vista es comentava el carni seguit per 
l'A ju n ta m e n t de Q u a rt per tal 
d'aconseguir l'implantació de l'empresa 
B IO C E N T U R Y , S .A ., dedicada a la 
fabricado de productes dietètics, al 
municipi de Quart.

També sortia a la llum el conveni 
su b scrit en tre  la C o rp o ra c ió  i 
représentants de l'esmentada empresa 
que, al marge de les cessions de sòl 
acordades i, posteriorment, aprovades 
pels co rresponents instrum ents de 
planejament urbanistics, es detallaven 
les contraprestacions a dur a terme i que, 
sens d ub te , b e n e fic ia ra n , m olt 
especialment, a lsve ïnsde l municipi de 
Quart.

Una de les c o n tra p re sta c io n s  
estableix que es reservaran llocs de treball als residents 
i empadronats al municipi de Quart, d'acord amb el 
següent percentatge:

a) Durant el primer any d'activitat el 10% de la 
plantilla.

b) Durant el segon any d'activitat el 1 5% de la plan
tilla.

c) A partir del tercer any d'activitat el 20%  de la 
plantilla.

En tots els casos, davant una sol.licitud de treball i 
en igualtat de condicions, sempre tindran preferència 
els habitants del m unicipi.

Construcció de la fábrica de BioCentury.

Caldrà que s'aporti la targeta d'atur, tot indicant la 
formació professional i el Hoc on han treballat, si és el 
cas anteriorment.

Actualm ent ja s'estan executant les obres de 
construcció de la indùstria i es preveu que entri en 
funcionament dintre del segon trimestre de 1996.

En les properes edicions de la revista El Ce>lrè, us 
m antindrem  inform ats de l ' in ic i del periode de 
contractació i de les proves o procés de selecció, si 
procedeix, a realitzar per part de l'empresa.
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ELECCIONS MUNICIPALS
El dia 28 de maig tots els habitants, majors de divuit anys, del municipi de Quart estàvem convocats a les urnes. 

Com ja fa molts anys es van presentar dues candidatures: C iU  amb una llista renovada i Independents PSC que 
volien establir quatre anys més de govern a l'alcaldia de Quart. Aquestes son les dues candidatures:
CONVERGÈNCIA I UNIÓ (CiU) INDEPENDENTS (PSC)

1 Gaudendi Sellés i Feliu CD C . 1 Pere Cabarrocas i Sitjes IN D .
2 Ma Pilar Alsina i Marqués IN D . 2 Valentí Prats i Palomo IN D .
3 Jordi Roca i Lagresa IN D . 3 Josep Ma Pera i Vargas IND.
4 Ma Elena García i Andrino U D C . 4 Ángel Vidal i Mascort IND.
5 Júlia Ribas i Canals IND. 5 Sónia Solé i Sabaté IND.
6 Joan Sitges i Muntada IND. 6 Olga Ginesta i Madruga IND.
7 Miquel Vila i Carbonell IN D . 7 José Muñoz i A iza IN D .
8 Joan Pérez i Pineda IN D . 8 Francesc G ib erti Castillo IN D .
9 Joan Lloret i Carola IND. 9 Miquel Ruiz i González IN D .
0 Sandra Buch i Barris IND . 10 Joan Peradalta i Garriga IN D .
1 Marta Puig i Vilardell C D C . 11 Ramón Gassiot i Carandell IND .

SUPLENTS SUPLENTS
1 Manel Gutiérrez i Loaces IND. 1 Berta Nadal i Giralt IN D .
2 Josep M. Doménech i Plana IND. 2 Rosend Riera i Codina IND.
3 Lluís Lloret i Llorens IND. 3 Javier Olgoso i Mata IND.

El résultat de les tres taules, A i B a Quart i la C a Palol d 'Onyar van ser els següents:

TAULA A TAULA B TAULA C RESULTAT
CENS, núm. de persones 513 599 470 1.584
Residents a l'estranger -- 2 -- 2
INDEP. PSC 276 327 257 860
CiU 151 153 105 409
BLANCS 1 12 3 16
NULS -- 4 -- 4

TOTAL 1.289 VOTS

La partici pació del municipi de Quart va ser del 81 '37% , les vostres votacions van donar 8 regidors pels 
INDEPENDENTS PSC i 3 per C iU . A ix í la composició de l'Ajuntament està formada per:

INDEPENDENTS PSC:
Pere Cabarrocas i Sitjes 
Valentí Prats i Palomo 
Josep Ma Pera i Vargas 
Ángel Vidal i Mascort 
Sónia Solé i Sabaté 
Olga Ginesta i Madruga 
Francesc G iberti Castillo 
Josep Muñoz i Aiza

REGIDORIA
Alcalde / Servéis Socials i Sanitat
1 r Tinent d'Alcalde / Urbanisme
2n Tinent d'Alcalde / Medi Ambient
3r Tinent d'Alcalde / Servéis Economies
Ensenyament
Cultura i Joventut
Esports
Obres i Servéis

CONVERGENCIA I UNIO:
Gaudenci Selles i Feliu 
Pilar Alsina i Marqués 
Jordi Roca i Lagresa

Regidor
Regidora
Regidor
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UN POBLE JOVE, UN
De ben segur que tots ens hem adonat que el nostre 

poble gaudeix d'un nombre elevai de jovent i que a 
qualsevol indret s'hi respira l'esperit d'un poble que té 
futur.

I és que aquesta sensació de vitalitat que tots hem 
ekperimentat alguna vegada, no és fruit de l'atzar sino, 
més aviat, jo diria que és una realitat que avui tenim a 
casa nostra.

A primer cop de vista, podria dir-se que Quart és 
un municipi més dels 944 que té Catalunya. Però quan 
mirem les estadistiques i ens adonem de que som el 
municipi que es situa en 1 5è Hoc de tots els municipis 
amb més jo ven t de Catalunya quedem  realm ent 
esparverats. I si a més, tenim en compte que el nostre 
nombre d ’habitants és només de 2 .113 , realment ja 
veiem la necessitai de tenir un poble préparât per tot 
aquest cumul de dinamita que, en poc temps, pot do
nar pas a un incrément demografie considérable.

Realment som conscients del que representa la 
nostra situació actual?

Potser ens pot mancar alguna comoditat o bé 
creiem que podriem millorar alguns recursos però quan 
la joventut és una de les que no ens manca, ens adonem 
que Quart pot tenir un futur brillant. Som un poble 
jove i, a ixò , s ign ifica  futur, treba ll, nom enada i 
creixement.

Què pot tèmer un poble que ha arrelat fins a tal

Relació de pobles de Catalunya amb població menor
1 Sant Jaume de Frontanyà ..............................32'1 %
2 M o n tc la r 29'8 %
3 Po linyà ........................................................................26'1 %
4 L 'A lb io I 25'2 %
5 Sant Quirze del V a llè s .................................... 24' 1 %
6 Santa Margarida....................................................23'9 %
7 Santa Eugènia de Berga...................................23'8 %
8 V ila-seca...................................................................... 23'8 %

POBLE AMB FUTUR
punt que pot arribar a fer una ombra considérable?

És prou évident, doncs, que a Quart els anys no 
han passât en va i que entre els nostres avis, pares i 
gent nou-vinguda han aprofitat el temps de la millor 
manera possible: fent crèixer el poble.

I és ara que som una pinya a punt d'obrir, que 
hem de plantejar-nos de quina manera repartirem els 
pinyons.

Tots sabem que actualm ent no és gens fàcil 
aconseguir una vivenda i que els preus de les de Quart 
sempre s'han caracteritzat més per preus elevats que 
no pas perbarats però entre tots hem d'aconseguir tenir 
allò que sigui a l'abast de tothom. De ben segur que 
aviat nous pisos, cases o estudis tindran un preu 
directament proporcional al sou que pot tenir una per
sona jove.

No podem permetre que la joia que avui tenim, 
demà ens marxi forçada cap a altres poblacions. Seria 
com fer-nos el propi forat i enterrar-hi el tarannà una 
nova dècada.

Quart ja no és aquell carrer que quedava de passada 
per anar a Girona. Som un poble que pesa i que cada 
vegada sorprèn més a tots aquells que se'n desentenen.

Emmirallem-nos, doncs, amb civism e, treball i 
il.lusió . De ben segur que molt aviat ens coneixeran 
per la nostra terrissa de sempre i, també, pels nous fruits.

Som un poble jove, som un poble amb futur!!

de 14 anys:
9 Sant Mori ................................................................ 23'3 %

10 Sant Bartomeu del G rau .................................. 23'3 %
11 Palau de Plegamans........................................... 23'3 %
12 Barberà del V a llès ................................................ 23'3 %
1 3 Constanti....................................................................23'2 %
14 Santa Perpètua de M ogoda.........................23'2 %
15 Q u a rt ........................................................................... 23'0 %

UN NAIXEMENT ESPECIAL
El naixement d'un infant és sempre un motiu de 

joia. Perô a vegades circumstàncies especials fan que 
sigui també una noticia destacable. Aquest és el cas 
del naixement el proppassat dia 21 de setembre de la 
nena Maria Prades i Hugas, filla d'Ivan Prades i de Ma 
Pilar Hugas. El cas singular és que la Maria va venir al 
mon en un Hoc que avui dia no és gens habituai: a casa 
seva mateix. Si bé néixer a casa era el més habituai uns 
quants anys enrera, avui dia, s'ha convertit en un fet 
extraordinari i gairebé tothom neix en una clinica o

hospital. Dones bé, la Maria, perdesig exprés dels seus 
pares, va néixer a casa del seu besavi de Quart, Sr. 
Cosme Domingo Figueras i el part va ser normal i sense 
com plicacions. La familia n'está molt orgullosa i des 
d 'aq u estes  p ag ines e ls  en v iem  la m és co rd ia l 
enhorabona.

Felicitats!!
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LA FESTA MAJOR 1995
Passats els dies de Festa d'enguany ha arribat el 

moment de ter un repàs del que ha estât aquesta Festa 
Major. Com queel nostre objectiu era ter una Festa per 
a totes les edats, vam proposar un seguii d'activitats: 
pallassos, escurna i concursos pels més petits del poble; 
sardanes i concerts pels més grans; i esports i ball de 
nit pels més joves; aixi com moites més activitatsobertes 
a tothom.

Hem de donar les gràcies a tota aquella gent com 
les diferentsempreses, botigues, Ajuntament... que any 
rera any col.laboren en el nostre programa, i les diverses 
families que amb la seva aportació econòmica i la seva 
p resèn cia  fan p o ssib le  la nostra Festa . Però

En aquesta fotografia podem vcurc una de les activitats 
destinades a la gent gran, les sardanes.

malauradament no hem de deixar de retreure a aquelles 
persones que creuen que la Festa és de tots en el sentit 
de col.laborar en les activitats, perô no a l'hora de fer 
les petites aportacions économiques.

Hem de recordar que anys enrera tôt i que es feren 
menys activitats, s'havia de pagar més que aquests 
darrers anys que l'entrada és gratuïta i intentem oferir 
les maximes activitats possibles. Demanem que l'any 
vinentTO TH O M  ens ajudi a fer que la Festa sigui millor 
i del grat de tothom. Per tal d'aconseguir-ho recordem 
que la comissiô esta oberta a noves suggerèneies i que 
tothom que ho desitgi pot formar part d'ella.

Deixern perô aquests petits inconvénients perquè 
és ben cert que la Festa ha lluït plenament. Esperem 
que hagi estât del grat de tothom i que l'any vinent 
amb l'esforç de tots la poguem millorar. Fins l'any 
vinent!

La comissiô de Festes de Quart

Fotografia que 
reflecteix la 
participaciô de la 
mainada
en el Concurs de 
Terrissa.

COMISSIÔ DE FESTES DE QUART
- Saldo Festa Major de Quart 1994 ... 224.622 PTA.
- Beneficis Lotería de Nadal  60 .000 PTA.
- Déficit Festa 25 de Març

Drac M àgic -124.209 PTA.
- Beneficis Activitats varies organitzades

per l'Ajuntament de Q u a rt 60 .928 PTA.
SALDO  B A N C ................................................. 221.341 PTA.

RESUM ECO N Ô M IC  Festa Major de Q uart 1995 
INGRESSOS
- Tíquets de Col.laboracions...................  522 .000 PTA.
- Lloguer taules i cadires.............................. 363 .000 PTA.
- A n u n c is .........................................................  1 .208 .000 PTA.
- B a r ....................................................................  1 .582 .700 PTA.
- Tíquets del Sopar.......................................... 210 .800 PTA.
-Sorteigs...............................................................  126.600 PTA.
- Subvenció A juntam ent............................  550 .000 PTA.
- Inscripció Marxa Po pu la r...........................20 .100 PTA.
-V a r is .......................................................................... 88 .600  PTA.
T O T A L ................................................................4 .671 .800  PTA.
DESPESES
- Conjunts musicals, g ru p s ....................2 .280 .000  PTA.
- Lloguer cobert, taules, cad ires ..............902 .985 PTA.
- B a r ........................................................................... 729.281 PTA.
-Sop ar....................................................................  166.473 PTA.
- Im prem ta.............................................................385 .655 PTA.
- Dinar/Sopar deis m ú s ics ............................ 45 .535 PTA.
- Sopar Comissiô de Festes.........................  55 .000 PTA.
-V a r is .......................................................................... 75 .688 PTA.
T O T A L ................................................................4 .640 .617  PTA.

Total ingressos............................................. 4 .671 .800  PTA.
Total despeses..............................................-4 .640.617 PTA.
BEN EFICI Festa Major 1995   31.183 PTA.
SALDO  B A N C .....................................................221.341 PTA.
SALDO  CO M ISSIÔ  DE FESTES ..............252 .524 PTA.
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FESTA MAJOR DE LA CREUETA
Els passats dies 11, 12, 13 ,1 4  ¡ 15d'agost, 

el poblé de La Creueta, va celebrar la tradi
cional Festa Major. Una testa senzilla, pero 
amb un programa molt atapeVt d'actes per a 
totes les edats.

Una de les activitats programades per a la quitxalla.

Hem de ressaltar que al programar la Festa 
M ajor, es va teñ ir cura de que els actes 
organitzats fossin del grat de tothom. Per aixó, 
cal destacar entre aquests actes, la sessió de 
cinem a al carrer, patrocinada pel nostre 
A juntam ent, una tirada local al plat, aud ic ió  de 
Sardanes, Havaneres, Sessions de Ball per a totes les 
edats, Cursa de cotxes, Fútbol, i jocs per a la mainada. 
També, i com ja és habitual en el darrer dia de la Festa, 
es va ter el tradicional sopar de germanor, molt supe
rior a altres anys. Va acompanyar a aquesta agradable 
vetllada, en Jordi i Punt, amb una selecció de balIs de 
totes les époques.

En resum, va èsser una Festa d'amistat, d'alegria i 
molta gresca, que serveix encara que sigui per un cop 
a l'any, per a retrobar-nos tots els veTns, familiars i 
forasters, en aquests dies tan senyalats.

Actualment, la Junta de l'Associació de Vei'ns, ja 
està treballanten la Festa Major de l'any vinent, perqué 
continui' essent Huida coni sempre, i si pot ser, més 
participativa.

I per últim, posar en coneixement de tothom, que 
l'Associació de Vei'ns de La Creueta ha posat a la ven
da en diferentsestabliments del municipi, participacions 
de la Lotería Nacional de Nadal, el número és el 
1 9 .8 8 7 . Tam bé es poden a d q u ir ir  aqüestes 
participacions a través deis membres de la Junta.

La Junta de l'Associació de Vei'ns de La Creueta

De nou, la Junta de l'Associació de Vei'ns 
de La Creueta, ha estat l'encarregada de pro
gramar, un any més, aquesta Festa tan estima
da pels vilatans de La Creueta.

CRUÍLLA
Felicitem-nos !!
D intre de pocs mesos se'ns hauran acabat els 

problèmes de transit a la cruïlla de la benzinera.
Els tècnics del Departament de Carreteres de la 

Generalitat han posat en funcionament tota la seva 
matèria gris i ens obsequien amb una soluciô que és la 
més cara, la que fa més mal d 'ulls i la que destrossa 
més terreny de totes les possibles.

Els regidors del nostre ajuntament, tant els del PSC 
com els de C iU , han defensat reiteradament que el 
m illo r  séria  co n stru ir-h i una rotonda i, tam bé 
reiteradament, se'ls ha dit que res de res.

No se'ls ha ocorregut, com a minim, comparar les 
dues possibilitats? Des del punt de vista écologie i 
mediambiental, és molt m illor la proposta presentada 
per l'Ajuntament; des del punt de vista économie se- 
gur que també. I des del punt de vista de seguretat vial? 
Les dades estadistiques diuen que tant de perill hi ha 
en unes com en les altres.

Si s'han equivocat... tranquils, no passa res, tothom 
la pot pifiar. Ara, només els savis rectifiquen els seus 
errors.

Caries Serra
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OBRES A PALOL D'ONYAR
Al nucli de Palol s’estan realitzant unes obres de 

millora en la xarxa de distribució d'aigua ¡ en l'asfaltat 
deis carrers. Aqüestes van ser adjudicades pel Pie de 
l'Ajuntament, célébrât el dia 9 de juny, a l'empresa 
Salvador Serra, S .A ., de Camós pel preu de 12 .230.000 
PTA. Hi esta inclôs canviar les actuals canonades de 
ferro, que tan mal servei donen a causa del seu mal 
estât, per unes noves de polietilè, de diàmetre molt 
superior. Els carrers afectats serán I’ Estel, Gavina, Cas
tor, Montigalà, part del Dolmen i el cami de l'Església.

A la resta de la xarxa no l¡ cal el canvi, ja que es 
tracta d 'una in s ta l.lacio més recent i en ôptimes 
condicions. A ixí mateix, es pavimentaran tots els carrers 
del nucli urbà amb una capa d 'asfalt; al cam i de 
l'Església, a més, s' hi tara un drenatge amb tub poros 
per tal d'absorvir la gran quantitat d'humitat que hi ha 
i que tant el malmeten.

E sports

XII MARXA POPULAR
Aquest estiu, durant la Festa Major, hi va haver la 

XII Marxa Popular, enguany de 12,5 Kms.
De bon mati, al là a les 8, va començar el recorregut 

pel municipi, passant per diverses cases a tocar Fornells, 
Llambilles, l'esg lésia,... i, com no, pel centre del poblé.

Durant el trajecte, els 67 participants van trobar 
diferents punts de reanimado on els van donar quelcom 
per a refrescar-se, fós per l'esforç feto per la calor. Més 
d'un va haver de ser recollit pel cotxe escombra: les 
forces ja no els donaven per a més. Però tots els 
participants van poder gaudir, al fin a l, d'un bon 
esrnorzar, a base d'entrepans i begudes.

Els guanyadors de cada categoria van rebre un 
trofeu, i la resta de participants van ser obsequiats amb 
un detall de ceràmica.

Els millors esportistes d'aquesta edició van ser:
-Primer Sénior M asculí: Joan Bave.
-Segon Sénior Masculí: Carles Miquel.
-Primer Sénior Femení: Consol Casanoves.
-Primer Juvenil Masculí: Dani Bosch.
-Primer Juvenil Femení: Sigrid Siria.
-Primer Quartenc: Zoilo Pintiado.

Esperem que l'any que ve us engresqueu a partici- 
par-hi: fareu esport, passejareu per llocs que potser no 
coneixeu, i passareu una bona estona amb la resta de 
participants! Animeu-vos!
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CLUB BÀSQUET QUART
Persegon any consecutiu, el passatóia 6 d'octubre 

vàrem anar a recolIir el trofeu CAMPIONS, que atorga 
la Generalitat.de Catalunya, El Mundo Deportivo, El 
Corte Inglés i la Diputació de Barcelona per premiar 
als clubs de Catalunya que han pujat de categoria. Amb 
la presència del M olt Honorable Président de la 
Generalitat, Jordi Pujol i la seva esposa Marta Ferrusola, 
en Josep Llu is V ilaseca, el D irector General de la 
Direcció General de l'Esport, Sr. Fidel Sust, el président 
de l'Àrea d'Esports de la Diputació de Barcelona, Sr. 
Frédéric Prieto i el président de la Unió de Federacions 
Esportives Catalanes, Sr. Enric Piquet.

Aquest premi, tal com va dir el Sr. Jordi Pujol, és el 
premi a la constància i a la dedicació i que les coses 
s'estan fent bé. Que tant entrenadors, com jugadors i 
directius que treballen diàriament en el anonimat fan 
possible assolir aquests "petits" triomfs.

Per aquesta temporada el Club Bàsquet Quart, té 
p revist la p a rt ic ip ac ió  dels següents equ ips en 
competició:

SÈNIOR MASCULÌ, Campionat de Catalunya de 
3a categoria Preferent.

SUB-23 MASCULÌ, Campionat de Catalunya de 3a 
Categoria Preferent.

JUNIOR MASCULÌ, Campionat Territorial.

JUNIOR FEMENÌ, Campionat Territorial.

CADET FEMENÌ, Campionat Territorial.

PRE-MINI FEMENÌ, Campionat Territorial.

Cal destacar que l'equip Sènior, un any més, ha 
tornat a pujar de Categoria i amb aquest ja en són très 
de consecutius.

Referent a l'equip júnior femeni, per aquest any 
hem arribat a un acord amb el Club Bàsquet Celrà per 
formar un equip conjunt, amb l’aportació de nou juga
dores per pad del Quart i cinc per pad del Celrà. Aquest 
equip jugará la 1 a volta de la competició al Pavelló de 
Celrà i la 2a a la Pista Polispodiva de Quari.

Els equips seràn entrenats per:
Sénior Masculi: David Pavia.
Sub-23: Miquel Madorell.
Júnior Masculi: Dani Lloret.
Júnior Femeni: Toni Navarro.
Cadet Femení: Isabel Siria.
Pre-Mini Femení: David Casellas.

Amb la co l.laborado de la Cristina Genover i la 
Maria Fabrellasen el Cadet i Pre-mini, respectivament.

A partd'aquests equips, tenim previst tornar a obrir 
l'escola de bàsquet, sempre que s'arribi a un minim de 
10 jugadors. En aquest sentit, alguns pares ja s'han 
adregat a nosaltres i tan bon punt poguem comengar, 
ja us ho farem saber.

Com veieu, de ganes de fer les coses ja n'hi han, 
però això s'ha de transmetre a tothom, fins i tot al nostre 
Ajuntament, que es decideixi d'una vegada a tirar el 
Pavelló endavant. Portem més d'un any parlant d'aquest 
tema i encara no s'ha mogut ni una sola pedra. Tenim 
el Projecte, tenim la subvenció de la Generalitat, tenim 
una padida pressupostària de l'Ajuntament per aquest 
any i tenim els terrenys. Què passa? Per què està 
encallat? Per què ningú ens diu res?

Si la construcció del Pavelló no és factible en un 
plag iriímm, la Junta Directiva del Club, comengarà a 
fer uns altres p iante jam ents de cara a properes 
temporades.

 ■ " - -—  Club Bàsquet Quart.

En l'esponsorització dels equips per aquesta tem
porada hi col.laboren:

Embotits Planagumá - Catalana d'lnstal.lacions 
Eléctriques, S.A. (CATINEL) - BioCentury - Restaurant 
la Llarga.

A tots ells, moltes grades.
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MOUNTAINBIKE
IOAN MARC GONZÁLEZ,  

CAMPIÓ PROVINCIAL

Un error de cronometratge va estar a punt de cos- 
tar-l¡ al c ic lista  quartenc Joan Marc G o n zá lez  el 
campionat gironi de descens en la categoria júnior. En 
la primera de les dues mànegues de què constava la 
cursa teta a Celrà el passât mes de juny, els jutges 
comptaren un minut de més a tots els participants. Al 
puntuar la m illo r baixada en Joan Marc quedava 
clarament perjudicat, ja que havia caigut en la segona. 
Llavors sorgi l'esportivitatdel seu principal contrincant, 
Ayats, que s'hagués endut el titol, a qui recolzaren 
immediatament la resta de participants; fentadonaren- En Joan Marc, al centre de la fotografia, recollint uns trofeus. 

A la seva esquerra, el seu company d'equip, 
el també quartenc, Francese Casas.

tre tots de I 'error ais arbitres. Aquests restaren un minut 
al temps de la primera baixada. Amb la classificació 
corregida el ciclista de l'equip Basolí-Derbi va poder 
pujar al més alt del pòdium per rebre el trofeu i el mai
llot groe corresponent al campió júnior. A més fou el 
quart en la categoria absoluta i el segon gironi de la 
competició. L'any passat quedà segon en l'Open Fiat, 
rera el barceloní Jordi Fernández. Esperem que l'any 
vinent, en qué pujará a categoria sènior amb el mateix 
equip que enguany, acumuli l'experiència necessària 
per tal d'aconseguir ben aviat nous titols.

RESULTATS DEL 1 SLALOM VILA DE QUART

El dissabte 15 de ju lio l, dintre dels actes de la testa 
major, es va disputar entre can Genet i la terrera de can 
Cartaià un slalom de mountain-bike. Els corredors 
baixaven per parelles en un circuit doble, el primer de 
creuar la lima d'arribada passava a la següent ronda. El 
fet de ser un tram curt amb molts revolts i salts, la 
velocitat amb què descendien els participants i la bona 
visibilitat donà l'oportunitat al nombrôs public assistent 
de gaudir d'unes curses emocionants i espectaculars. 
Va haver-hi, també, un gran èxitde participaciô, essent 
38 el nombre de participants. A la final hi arribaren els 
germans Pau i Tomàs Misser de l'equip Volvo-Klein, 
competidors habituais del Cam pionat del Mon de 
descens, quedantguanyador en Pau. El tercerclassificat 
fou en Francesc Rabionet de la Colla Excursionista 
Cassanenca. El millor quartenc fou en Francesc Casas

de l'equip Basoli-Derbi que quedà élim inât en quarts 
de final per en Tomàs Misser que ja havia fet el mateix 
als vuitens de final amb el seu company d'equip, el 
també quartenc Joan Marc González. En Joan Sitjes, 
de la Creueta, quedà fora de competició a la primera 
ronda.

Hem de remarcar la gran feina feta per en Francesc 
Casas i en Joan Marc González ja que foren, juntament 
amb Basoli-Derbi, els organitzadors de la prova i els 
que, tràmec i pala en mà, construiren el circuit.
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POBLES EN MARXA !
LA CREUETA

Amb l'esforç dels veins, ja fa molts anys es van 
aixecar els locals. Fruit del treball d'aquests homes i 
dones, ara podem realitzar-hi activitats. Aquest curs: 
alfabetització d'homes i dones, tall i confecció, reforç 
escolar. I un projecte: que les persones que viuen a les 
cases del nud i de La Creueta hi poguem fer activitats 
que ens agermanin durant I'any. Quines? En podriem 
parlar. Volem que aquest local ens el sentim més nostre, 
que sigui obert a tots!!

PALOL D'ONYAR

Cada dissabte, una colla de nois i noies ens trobem 
al local social. ParJem de la nostra vida i activitats. 
Volem donar vida a aquests locals. Els diumenges a 
l'església parroquial, es crea un bon caliu de poble. 
Volem ajudar a agermanar el poble. Per això es va con
vocar la trobada de poble. Tant de bo que entre tots els 
grups de Palol reiniciéssim l'Associaciô de Veïns. Bé, 
de moment, anem per la castanyada.

VIVENDES BARCELÓ

Cada dimarts d'estiu, al matí, hem fet Casal. Ara 
dos dies a la setmana hi ha reforg escolar pels nens i 
nenes de 3r a 5é. S'ha visitat les famílies. I cada dissabte 
hi ha activitats per a la mainada. Esperem que ben aviat 
les poguem fer en un local. Amb l'esforg de tots ho 
tirarem endavant. Les dones ja están a punt, quan sigui 
possible, p e rfe rta ll i confecció i cuina. Hi ha un bon 
ambient. Per Nadal, pensem fer alguna cosa per ajudar 
a viure'l ais pisos.

Coses senzilles, amb un objectiu ciar: FER POBLE, 
DEDICAR-HI TEMPS, AGERM AN AR, aqüestes són les 
paraules del nostre diccionari.

Des d'aquí expressem aquesta voluntat. Volem ser 
com l'o li  de les m aqu ines. No tenim  afany de

La Pcnya Jove de Palol al Castell de Sant Jullá de Ramis.

protagonisme, no ens pertoca. Volem treballar perqué: 
es participi, es serveixi a totes les persones que viuen, 
treballen, sofreixen, o están a l'aturals nostres pobles.

El Mossén 
Pep

NOTES PARROQUIALS DE QUART
CATEQUESI: CURS DE 1995 A 1996

Començà, com els anys passats, el mes d'octubre.

GRUPS:
Primer cicle d'lniciació a la Vida Cristiana: Deis 

set ais deu anys d'edat. Tres cursos. En el segon, la 
primera Confessió i la primera Comunió.

Segon cicle: Tres cursos també, entre els deu i els 
dotze anys d'edat.

Adolescents i joves: Ais tretze anys d'edat, el Curs 
de Professió de Fe, queésel primer deis tres preparatoris 
a la Confirm ado. En la Vetlla de la nit de Pasqua, 
Renovació solemne de les Promeses del Baptisme i

Professiô de Fe.
Confirmaciô: Després del curs de Professiô de Fe, 

entre els tretze i els catorze anys d'edat, altres dos cur- 
sos preparatoris al Sagrament de la Confirmaciô.

PARES: Volem recordar que la formaciô cristiana 
de llursfills, com la formaciô humana, és responsabilitat 
primera dels pares. Els mossèns, els mestres i els 
catequistes son col.laboradors i suplents, si cal, dels 
pares. Per aixô en el primer trimestre convidarem per 
grups als pares dels petits per a interessar-los en la 
formaciô cristiana de llurs fills.
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LA MARIA DE "CAL NIÑU"
Avui ens hem reunit amb una dona que per la seva 

feina, botiguera, ha tractat amb moites generacions de 
quartencs. Ara que la salut l'ha obligada a deixar la 

botiga, hem aprofitat per fer petar la xerrada. Tothom la 
coneix per la Maria de cal Niñu, però el seu véritable 
nom és Maria Felip Serra i pel febrer va fer 75 anys.

On va néixer?
Sóc filla del carrer mateix, a pocs métrés d ’aqui. 

Hi havia Testane, la botiga d'en Roca i casa meva, que 
fêiem de terrissers, al costat d'on ara hi ha la fàbrica 
d'en Planagumà. No m'he mogut mai de Quart.

Els seus pares també n'eren?
El meu pare era fili de Quart i la marna de can 

Serra de Llarnbilles.

Són molts germans?
No, sóc filla unica. Si m'és permès dir-ho, la pri

mera dona del meu pare va tenir très avortaments, el 
metge els va dir que anessin amb molt de compte, i en 
el quart intent, va morir. Llavors al casar-se amb la meva 
mare van tenir-me a mi i prou justament per això. Tot i 
aixi va haver d'estar al Mit i patir molt.

On era l'escola? Què els ensenyaven?
L'escola era alla mateix on havia estât fins ara fa 

poc, a la plaça. Hi havia dues classes, una pels nens i 
una altra per les nenes, amb un mestre i una mestra.

Al mati ens ensenyaven a llegir i a escriure, i a la 
tarda a cosir, ferganxet, fer m itja... Sempre haviem de 
resarei rosari i cosetes aixi. Pel D ijous Gras, anàvem a 
fer una berenada a la Font d'en Ferriol. Fèiem una 
excursió a l'any. Anàvem amb tren a Sant Feliu i tor
nar, ens mullàvem una mica els peus i prou. Tota la 
Quaresma s'havia d'anar a doctrina i qui fa llava ... 
patapum!!

Fins a quina edat va anar-hi?
Fins als dotze anys, només. Un dia, jo crec que 

deuria ser dolenta, no havia pas de ser de les bones, 
vam fer una cosa dolenta. La mestfa s'aixecà i ern clavà 
dues bufetades, jo si que m'aixeco i me'n vaig. Corn 
que no havia estât jo, va venir a demanar-me perdo, és 
dar, però ja no vaig tornar-hi mai més.

Què va fer en plegar de l'escola?
Vaig anar a aprendre de modista. Les de can Gene

ral van dir-me "Vine a casa que t'ensenyarem a cosir".
Corn que elles tenien ganes de plegar, de seguida em 
van fer aprendre "corte", jo era una cria per aprendre'n, 
i quan va esclatar la guerra ja era mestra de "corte". 
Llavors vaig posar-me de modista i vaig fer-ne fins dos
0 tres anys després de casar-me. Tenia moites noies a 
cosir perqué quan va entrar en Franco tothom havia 
d'anar amb camisfes de la Falange. Un dia, a la nit, 
almenys érem cinquanta fent camises pels homes, per 
les dones i per tothom.

Com es divertien quan vostè era jove?
Ens quedàvem  molt aquí a Quart. A Thivern 

llogaven un local gran i un manubri, pagàvem una petita r 
entrada i hi anàvem a ballar. Un any havia estatal carrer, 
a davant de casa nostra, un altre cop a can Fusinya del 
carrer, després al Centre Republicà. També hi havia 
hagut un cinema a Quart. Després, quan vam ser més 
grans, anàvem a Girona. Baixàvem amb el tren de les 
tres, com que Túltim sortia de Girona a les sis o les set
1 era massa aviat, portàvem les espardenyes al "bolso" 
i pujàvem a peu.

I la Festa Major, com era?
Hi havia anys que Tenvelat es feia a la plaça, altres 

a ca l'Arbeca, altres al capdamunt... A la meva joventut 
n'hi havia hagut dos, el de les dretes i el de les esquerres.
Uns el feien cap a 1'estadó i els altres on hi ha la fábrica 
d'en Planagumà. A vegades els de dretes només eren 
quatre o cinc parelles ballant i Paître ben pie i animat.
Es barallaven per veure qui la feia més grossa i Tenvelat 
més maco, eren de roba i amb llotges. Havien vingut 
orquestres molt bones, de la Bisbal, de Cassà... perqué 
pagaven els quatre grossos del poblé, el carnisser, en 
Roca, en Ginesta de la bòbila i aquests.

Sempre es celebrava el dia de la patrona, fós el dia



F ínestró

de la setmana que fós, ¡ era el dia més senyalat de l'any. 
L'acte gros era l'ofici que es feia amb orquestra i tot. 
L'endemà de la festa es celebrava el dia de la feixina.

X  Es Dogava una orquestra més petita i tota la gent del 
poble anava a berenar i ballar al pont d'Onyar.

També es celebrava el Roser. Es duia el pendo que 
tenien a cal Sastre a Tesglésia, es deia la rnissa, a la 
tarda sardanes i prou.

Com els va afectar la guerra?
Era pel dia de la festa, i aquell any no se'n va fer. 

De seguida es va formar un comité que va aguantar 
molt bé, varen ajudar tant com van poder. Al secretan

Il van dir-li que si s'estava a Palol no en responien d'eli, 
llavors va venir a viure a Quart i no li va passar res; a 
en Planagumà tampoc i a ningù de Quart, vaja. Quan 
en venien de fora els feien marxar i els deien que d'aqui 
ja se'n cuidaven ells. Deien què a fora sí que en feien 
de mal, però això no ho vèiem, aquí es van portar 
estupendament bé. Al poble, a part de fer-li malbé 
l'església, tot el que va passar va ser un cop que van 
venir els de Salt a matar uns capellans a darrera ca la 
Pepita. A la retirada passava molta gent carni de Franga. 
Els últims dies varn amagar-nos a can Segalàs i no vàrem 
sortir-nefinsquevan entrar les tropesd'en Franco. Quan 
vam tornar al poble havien volat el pont i ho havien 
requisat tot. Encara ens van fer estar tancats a casa un 
pareli de dies perqué hi havia uns tiroteigs a M ontilivi.

.1
Què va fer després de la guerra?
Vaig conèixer aquest senyor que era militar, vaig 

casar-m'hi i vaig seguir de modista tres anys més.

Com va ser que posessin la botiga?
Com que a casa del rneu marit tots en tenien, vàrem 

dir de posar-ne una perqué potserens defensariem més 
bé, perqué guanyàvem una porquería i érem sis per

En aquesta fotografia podem veurc la Maria asseguda a la taula de 
la Font de Can Fcrriol.

menjar. Corn que ell treballava l'hort i en trèiem molta 
cosa, anava a Girona a vendre a la plaça amb la bici
cleta carregada de cabassos. Al cap de tres anys d ’anar 
a Girona, va ser quan vàrem decidir obrir la botiga. El 
meu home s'ho havia mirat per obrir-ne una a Barcelo
na, però jo no vo lia  m oure'm  de Q uart. També 
n'haviem mirat a Girona. Però va venir en Roca, que 
volia deixar la seva perqué la fábrica d'embotits els 
anava bé, i ens va dir "jo vull piegar, per què no la 
poses tu?" Ens la va traspassar i la vàrem posar en 
aquesta casa, que ens haviem fet després de la guerra. 
Ara deu fer uns quaranta-tres anys.

Com era la botiga?
Era molt petita: hi havia un taulell amb una mica 

de cam i quatre botifarres d'en Roca. Ara és quatre o 
cinc vegades més gran.

Els gèneres, els duien o els havieu d'anar a bus
car?

Quan venien els gèneres grossos, com la polpa pel 
bestiar, anàvem amb carretó a l'estació a buscar-ho i, 
sino, amb un remóle a la bicicleta, ell anava fins a 
Girona. Més tard, ja vàrem anar-hi amb moto. Algun 
cop, fins i tot, eli havia anat a Torroella de Montgri a 
buscar un sac de blat de moro; aixi el podies vendre 
una pesseta més barat que a ca la Carmelita. No era 
com ara que vas a buscar sacs i pagues al canto. Llavors 
gràcies que et fiessin a quinze dies!! Vàrem tenir molta 
sort del senyor Cruz, que en temps de guerra es va 
refugiar a casa i tenia un magatzem. Em deia "tu agafa 
i paga quan puguis", d'agraït que ens estava.

Vostè també havia de fiar ais clients?
Sí, la gent et deia "et pagaré a final de setmana, a 

final de mes, quan cobri, quan hagi venut aquesta 
béstia..." i t'ho anaven pagani Els hi he anatfent mentre 
he pogut perqué sé el que vàrem haver de patir al 
principi.

Comprava igual que ara, la gent?
La gent menjava amb el de l'hort, venien a buscar 

el sucre, l'o li, Tarros i poqueta cosa més. Si se'm feia 
malbé la taronja o una pera, ho deixava a part perqué 
tenia molta gent que s'ho enduia si els ho deixava més 
barat. Ara si no és ben maco ja no es voi.

També en venien a prendre un got de v i, de 
moscatell, de vi ranci... Un cop em va venir un home a 
prendre un got de vi, al cap d'una estona, torna a en
trar i jo li die "Ja tornes a ser aquí?", em demana un 
altre got i se'l beu. Tres o quatre dies més tard, ve i em 
diu "Allò que em vas dir l'altre dia, no m'ho tornis a dir 
més", jo no sabia en què l'havia pogut ofendre i m'ho
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va explicar: "Tota la gent que hi havia a la botiga es 
van enterar que ja n'havia begut un abans" Des de 
llavors quan ve aigu i em diu "Ja torno a ser aqui" li die 
que no me'n recordo pas d'haver-lo vist.

Quins dies tenia més feina?
Els dies de més feina eren el dissabte i el diumenge 

al mati. Les dones de muntanya baixaven el dissabte 
amb un pareil de conills o pollastres per vendre a la 
plaça. Menjaven una galeta i bevien un vaset de resolis, 
anaven a Girona amb el tren i pujaven cap a Montnegre, 
ben carregades, a peu.

El diumenge al mati venien quan tornaven de missa. 
A la tarda també obriem per veure si aprofitàvem aigu 
que no havia pogut venir al mati. De vegades no et 
venia ningü i d'altres vegades et venien dues o très 
persones i... tot això que havies fet de més!!

També tenies racionaments? Explica'ns com anava.
Si. Per exemple, portaven un sac de sucre i tocava 

mitja lliure per persona. Al mati quan obries... un ho
rror de cua i quan havia arribat a mitja cua, ja s'havia 
acabat el sac i l'altra gent havia d'esperar-se a l'altra 
tongada. Era molt trist veure coni s'esperaven una hora 
i mitja o dues i es quedaven sense res. De cardila n'hi 
havia una per persona i tenies una botiga assignada. 
Cadascu les anava a buscar al seu ajuntament.

Com ha anat incorporant els avenços?
Vaig ser la primera de vendre gelats. Vaig comprar 

la nevera al cap de quatre o cinc anys de tenir la botiga 
i amb prou feines m'hi cabia. Venia polos pet a la 
mainada i, per la Festa Major, també barres de gelât.

Quan vàrem fer la botiga més gran també vaig com
prar la nevera de congelats. Tant per una cosa com per 
l'altra, varen dir-me que estava boja i que no ho vendria 
perquè la gent continuava preferint les coses que tenia 
en frese al pou; es pensaven que era més naturai.

La nevera l ’havies de comprar tu. Era de fusta i 
tenia un motor molt gros. Era més voluminosa aquesta 
fusta que no pas el que podies posar-li a dins. Per la 
festa també veniem gel.

Hi ha diferència entre els impostos d'abans amb 
els d'ara?

Ui! Ha canviat molt! Les vegades que li die al meu 
home: "ens queixàvem pel que pagàvem abans i guai
ta ara!"

No hi havia ni la meitat dels impostos d'ara. Ha 
canviat horrors, no us ho podeu ni imaginar. També 
han canviat les coses perquè el meu home treballava a 
la farinera Ensesa per 90 pessetes a la setmana i, ara, és 
molt diferent.

La Maria acompanyada pel scu marit.

Influeix molt el tracte humà amb tenir gent?
Si perquè molta gent et preguntará si una cosa és 

bona i tu l'aconsellaràs. Si una cosa els surt dolenta, te 
la porten i tu els hi canvies. Les persones grans que no 
poden anar carregades, ens ho diuen i els hi ho portem 
a casa seva. A ixô ho hem fet sempre, al començament 
ho portàvem amb la bicicleta i el remóle fins Erols o 
Palol.

Esclavitza la botiga?
Si, molt. De vegades et veus que quan vas a tancar 

et truquen perquè els portis una cosa que els fa falta. El »! 
dissabte i el diumenge al mati hi ha molta feina i, quan 
has netejat la botiga, has dinat i has rentat els plats, ja 
és ben tard i no et dóna temps de res.

Abans, perô, no em considerava esclava perquè 1 1
tampoc no podiesanarenlloc. Ara que la vida ha canviat Ij
tant, si que la hi consideres. La prova és quetots tanquen 
almenys un dia a la setmana per fer festa i, en canvi, 
abans, obries sempre, mati i vespre.

Una botiguera és com un capellà, que ha d'escoltar 
i callar?

Exacte! I moites vegades fer el sord! Quan et diuen 
si saps aixô i dius que no perô ja fa temps que ho saps.
El pitjor passa de vegades, que dues persones xerrant 
expliquen una cosa, un tercer ho sent i diu "aixô es va 
dir a Cal Niñu" i tu potser ni ho has sentit; perô clar, 
sembla que ho hagis dit tu i sap molt de greu perquè 
estas ben neta de tôt. Perô no porten problèmes perquè 
sempre hem tingut feina i no els podem escoltar.

Quina resposta ha tingut de la gent?
Estem molt contents perquè ens ve molta gent, fins 

i tôt de Girona, Llambilles, Cassà... Ara molts van a 
aquests grans supermercats que et fan I 'oferta d'un
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F ínestró

producte molt més barat que els de casa, pero totes les 
altres coses lestroben més cares. Ara, si no hi fossin no 
podríem donar l'abast perqué tenim molta feina. Estic 
molt agra'i'da al poblé perqué ens ha correspost molt 
bé.

Qué hi troba a faltar al poblé? I qué hi sobra?
Faltar-hi... Aquest riu ben net i ben arrenjat seria 

deliciós. No hi sobra res. Tot el que s'ha fet está molt 
ben fet, i com més gran millor. Jo demanaria que ais 

, camps perduts hi deixessin fer fabriques o cases. Ha 
d'estar tot urbanitzat perqué ara está perdut.

Hi havia anat molt a rentar al riu?
La Mare de Déu! Molt! I mirar de .ser la primera 

perqué així no hi havia la brutícia deis altres. Quan les 
altres venien ja en tenia la meitat neta. La blanca, la 
rentaves, la posaves en sabó al costatteu, rentaves l'altra 
i quan l'agafaves ja et podies estalviar de posar-la en 
lleixiu perqué sortia ben neta. Era una aigua boníssima 
per rentar. Qui en tenia molta, l'estenia allá mateix. Jo 
com que era a la vora, quan havia rentat la de color la 
venia a estendre a casa i després anava a buscar la blan
ca. Quan en Roca matava tants de porcs, va fer un ca
nal perqué l'aigua anés a parar mésavall d'on rentávem. 
Pero quan en Planagumá va fer la fábrica, com que era 
al costat del pont, havies d'anar ben amunt. Si hi anaves 
aviat que encara no havia mort, molt bé, peró si era 

1 tard, ja baixava tota l'aigua ben vermella.

I a l'Onyar també s'hi anava?
A rentar no gaire, la gent hi anava a banyar-se i era 

i  on tothom aprenia a nedar. Les arbredes de la Creueta 
estaven cada diumenge plenes de gent, i el dia de la 
festa encara més. La gent hi feia l'arrós, la carn a la 
brasa o menjaven el que ja duien.

Humanament, ha canviat la gent?
Abans encara no hi havia una necessitat en un Iloe 

que ja tothom hi corria ... peró ara també. El que passa 
és que amb la merda de la televisió, no sortim ni al pas 
de la porta i abans sorties al carrer a parar la fresca a 
l 'e s t iu , a x e r ra r . . .  A b an s hi h av ia  m olt més 
companyerisme amb el veí i ara no t'enteres de qui 
tens al costat perqué está tancat mirant la tele o ha 
agafat el cotxe i ha marxat. És molt diferent.

Ara es viu més bé?
Ara la gent viu més com a persona. Abans a sopar 

i a dormir perqué en aquells temps no teníem res. Cree 
que ara vivim  el doble de bé que abans. Nosaltres 
anávem al fútbol a C irona en bicicleta, en Josep a

davant, el meu home al mig i jo al darrera. I grácies de 
tenir bicicleta que al començament ni aixó.

D'on bé el nom de cal Niñu?
El meu avi vivía en una casa més amunt de can 

Creuet. Quan era petit, era molt ros i varen començar a 
dir-li que semblava un "niñu Jesús". D'aquí va quedar 
el nom de cal Niñu a la casa, quan van venir a viure a 
baix al carrer també en van dir cal Niñu i quan nosaltres 
ens vam fer aquesta casa, la gent n'ha continuât dient 
cal Niñu. És un nom que ha passat per tres cases.

Quin conseil donaría a la gent?
Que tinguin paciencia i siguin bons. Que no 

envegin res de ningú, es conformin amb el que tenen i 
en comptes d'acollonir-se que treguin esperii per tirar 
endavant.

Mar o muntanya?
El mar, a la muntanya em venen rodaments de cap.

Carn o peix?
Carn.

Un plat?
L'arrós.

Una beguda?
El xampany.

Un color?
El gris.

Una flor?
El clavell.

Un lloc per viure?
Quart.

Un llibre?
Algún de contes o d'histories i anécdotes deis 

pobles.

Una pel.lícula?
Alió que el vent s'endugué.

Un esport?
El fútbol. Primer el Quart, després el Girona i 

després l'Espanyol. Vaig ser durant molt de temps la 
sòda més antiga del Girona, ara ja fa temps que les 
dones van amb el carnet del seu home.
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LA COLUMNA
Divendres 29 de setembre, avui han desenterrat el 

cadáver de la jove d ’Alcobendas Anabel Segura. Feia 
més de dos anys i mig que Thavien segrestada. Molts 
estarem lamentant aquesta terrible mort, d'altres, a més, 
n'hauran tret profit. Ais responsables de RTVE de bon 
mati se'ls deu haverencés la bombeta. A ix í, han canviat 
la programació prevista a l'hora de "prime-time" i s'han 
tret un reality-show de la mániga. El presentador no 
podia ser cap altre que en Paco Lobatón, el rei de 
l'especialitat. El contingutdel programa haurà estât ben 
superflu, vóltes i més voltes sobre el mateix tema, amb 
l'ajuda deis m illors experts en les seves matéries i 
deixant-ho tot allá mateix on era. Perô a la gent li agra
da que, de tant en tant, li amaneixin la vida amb una 
mica de sang i s'han abocat, afamats, davant la panta
lla. Els directius de la cadena es deuen estar fregant les 
mans plens de satisfacció. La publicitat durant aquesta 
emissió s'haurà pagat a molt bon preu, i en els índexs 
d ’a u d ié n c ia  hauran passat per d avan t de la 
com petencia. Ja podran anar a dorm ir ben cofois, 
grades a una mort han omplert el calaix.

No seria millor gastar el temps llegintun bon llibre, 
escoltant un bon dise, mirant una bona pel.lícu la, ...? 
O és que la nostra societat actual nécessita de la 
morbositat per viure? A fi de comptes si ens donen 
aquests programes és perqué n'hi ha tants que se'ls 
miren.

Caries Serra

CURSET DE MONITORS
Una de les activitats éducatives, culturáis i de Heure 

que organitza l'Ajuntament de Quart és el casal, tant 
d'estiu com d'hivern, adreçat a nens i joves en edat 
escolar. Per dur-ho a terme són molts els esforços que 
cal esmerçar-hi i una de les condicions per tirar-ho 
endavant és poder comptar amb personal préparât que 
s'hi dediqui amb entusiasme. A fi de promocionar 
d'alguna manera aquesta dedicado, l'Ajuntament de 
Quart subvenciona al 100% el cost deis cursets de 
monitors que les persones interessades realitzin a una 
de les escoles de formado en el Meure acreditades. Si 
us hi voleu apuntar cal que us adreçeu a les Oficines 
de l'Ajuntament. Com a requisittan sois cal que tingueu 
més de divuit anys i que estigueu empadronats a Quart.

Aquest any els alumnes de setè i vuité de l'escola, 
hem anat quasi una setmana d'excursió a Pilla de Ma
llorca. Vam canviar la perspectiva deis hotels i "dis
cos" de Magalluf per un lloc desconegut i mig perdut 
al sud de la gran badia d 'A lcúdia: el camping-club de 
la Colonia San Pedro.

Després d ’una arribada un xic desconcertant, vam 
gaudir d'uns dies plens d'activitats i dediversió . El lloc, 
a part d'una gent amabilíssima en el tracte i una cuinera 
que s'esmerçà cada dia més, oferia unes possibilitats 
segurament impensables al costat de Palma, com la 
banyada a Cala Clara, una platja d ’aigües cristal.lines 
per a nosaltres sois, els jocs nocturns amb remudada a 
la piscina ambientáis per en "Tolo", un monitor a la 
nostra d isposició els primers dies en exclusiva , la 
coneixença d'un grup d'estudiants provinents del 
C o l.leg i de Pa lm a... V isitárem  els llocs de rigor, 
Formentor i el far, Pollensa, les coves del D rac... i 
resseguírem en una jornada gairebé tota la Serra de 
Tramuntana, extenuant trajéete que incloïa visites con- 
tra-rellotge: M onestir de L luc , Sa Calobra, Sóller, 
Valldemosa, per carretera, ñus de corbata, i per mar, i 
amb nostalgia de no haver pujat aquesta vegada al 
simpátic tren de fusta que mena a la ciutat capital.

Des d'aquí volem agrair a tots, persones i entitats, 
que heu col.laborat desinteressadament perqué hagi 
estât posible. Gracies.

VIATGE FI DE CURS 
1994-1995



v e n ta li

ENTRA EN FUNCIONAMENT L'OFICINA 
COMARCAL D'INFORMACIÓ AL 

CONSUMIDOR DEL GIRONÈS
El Consell Comarcal del Gironès ¡ l'Organització 

de Consumidors i Usuaris de Catalunya (O CU C) han 
signat un Conveni de co l.laborado per tal d'informar i 
educar els consum idors i usuaris de la com arca, 
mitjangant la creació dins l'Organització, d'una O FI
CINA C O M A RCA L D 'IN FO RM A C IÓ  AL C O N SU M I
DOR (O CIC).

D'aquesta manera s'in icia al Gironès una via de 
col . la b o ra d o  inèd ita  en aquest país entre una 
administració pública i una privada. El Consell Comar
cal del G ironès podrà prestar aquest servei, que 
mancava a la majoria deis municipis de la comarca, a 
través de tota la infrastructura de què l'O C U C  disposa 
a Girona. Per la seva banda, l'O C U C  podrà donar a 
conèixer tots els servéis que presta als consumidors i 
usuaris de la comarca.

L'O ficina Comarcal d 'Inforrnació al Consumidor, 
assessorarà i orientará tots els consumidors i usuaris

que resideixen en algún deis municipis de la comarca 
del Girones, i que actualment no disposen d ’una OM IC 
propia, com és el cas de Girona i Salt. Per tant, pot 
atendré, personalment o telefónicament, un potencial 
de 37 .000 consumidors que pertanyen a 25 municipis 
de la comarca.

Per tal de donar a conéixer la creació d'aquesta 
Oficina s'han editat 8 .000 tríptics informatius que es 
distribuirán entre les famílies deis diferents municipis 
de la com arca , amb la co l.lab o rac ió  de tots els 
ajuntaments.

L'O C IC  atendrá als usuaris, a l'hivern, els dimarts i 
divendres, de 9 a 1 del matí i de 3 a 5 de la tarda, i els 
dissabtes, de 9 a 1 del matí. A l'estiu, els dimarts, 
dimecres i divendres, de 9 del matí a 4 de la tarda. El 
teléfon és el 22 06 54.

N a tu ra  v id a

QUÉ ÉS UN PARALLAMPS RADIOACTIU ?
El poblé de Q u art va rebre l'a n y  1992 un 

parallamps radioactiu per co l.locar al campanar de 
l'església Santa Margarida de Quart. L'Ajuntament del 
poblé ha estât lluitant durant 5 anys perqué es retirés la 
part radioactiva, cosa que s'ha aconseguit i es va retirar 
aquesta part del parallamps el dia 11 de maig de 1995.

Un parallamps radioactiu es diferencia deis altres 
per la part superior que conté una petita cárrega radio
activa. Les altres parts que formen el parallamps: el 
mástil acabat en punta i el cable conductor del llamp 
cap a terra són iguals als parallamps convencionals. Es 
diu que aquests parallamps radioactius no són un perill, 
sempre que estiguin en el Iloe que els pertoca i no es 
manipulin sense les mesures corresponents. El nombre 
de parallamps radioactius a Espanya oscil.la als 27.000, 
la majoria són instal.lats en edificis oficiáis i zones 
industriáis. El Ministeri d ’ lndústria i Energía va promul
gar uns Reials Décrets, on es proposen dues alternatives 
pels parallamps radioactius:

-Mantenir-los en el mateix lloc de l'emplaçament

in icia l, sol.licitant una autorització per a instal.lacio 
radioactiva.

-Gestionar la seva retirada amb una empresa 
autoritzada peí Govern per la gestió deis Residus 
Radioactius, amb cárrec als Pressupostos Generáis de 
l'Estat.

A ls voltants de l'octubre de 1993 es va comengar 
una retirada en massa deis parallamps radioactius, peró 
no ha sigut fins aquest any que l'han retirat a Quart. 
Una de les causes principáis és que l'empresa no 
trobava una zona per guardar els capgals radioactius, 
dones tothom ho rebutja.

La retirada del capgal radioactiu és una victoria del 
nostre poblé contra la rad ioactiv itat i les proves 
nuclears. Ara que está tant de moda i és noticia, podem 
dir que hem afegit un granet de sorra a la lluita contra 
les proves nuclears i sobretot contra qui les practica.

DIGUES NO A LES PROVES NUCLEARS !! 

Una lluitadora.
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EL RACÓ DE L’ÀVIA
CONILL  A LA CAÇAD ORA

Ingredients:
-Un conili de dues lliures (800 grams)
-Una llauna de xampinyons.
-Una llauna petita de salsa de tomàquet.
-1/4 de litre de vi blanc sec.
-3 unces de llard (100 grams)
-24 cebetes.
-Llorer, farigola, romani, canyella, pebre blanc, sal
i farina

Preparació:
En una Cassola s'hi posa una unça de llard, i quan 

és fos, les cebetes ben netes. Quan es comencen a 
daurar, s'hi afegeix un cullerot d'aigua freda i es deixa 
coure amb la Cassola tapada. Per saber quan són al 
punt ens hem de fixar que no hi quedi gairebé gens 
d'aigua.

Es neteja el conili, es talla i s'eixuga bé amb un 
drap. En una altra Cassola s'hi posen dues unces de 
llard, es fa fondre amb el foc ben viu i aleshores s'hi 
posa el conili. Quan és daurat s'hi afegeix una ceba no 
massa grossa, tallada ben fina. Quan la ceba és rossa 
s'hi posa el vi blanc, sal, pebre blanc i canyella. Quan 
el vi ha quedat reduït a poc més de la meitat, s'hi posa 
la salsa de tomàquet, es remena, i quan s'ha sofregit 
s'hi afegeix una cullerada i mitja de farina. Aleshores 
es gira el conili perqué quedi ben amarat de tots dos 
cantons i s'hi posa cosa d'un quart de litre d'aigua o bé 
de brou.

A ix í que comenci a bullir ja s'hi poden posar les 
cebetes que tenim fetes, els xampinyons partits pel mig 
i un bouquet fet de farigola, romani i mitja fulla de 
llorer. La cocció ha de durar, un cop ja hi és tot, de 15 
a 20 minuts, amb el foc ben viu fins a l'últim moment, 
quan s'hi posa el brou o bé l'aigua: aleshores ha d'anar 
a poc a poc. La Cassola s'ha de tenir destapada fins al 
moment de posar-hi el brou. I ja tenim el plat preparai 
i I lest per servir a taula. Bon profit.

ES COMENÇA LA 
RECOLLIDA SELECTIVA . 
DE LLAUNES A LA CO 
MARCA DEL GIRONÈS

Durant aquest mes d'octubre el Conseil Comarcal 
del Gironès comença el Servei de recollida selectiva 
de llaunes. Vint-i-sis ajuntaments de la comarca li han 
delegat la gestió del servei i durant aquest mes d'octubre 
es col.locaran un total de 98 contenidors, tipus iglú, 
de 2,5 m3, de color groe, fabricats en polielité i que , 
disposen d'una obertura normal, semblant a l'actual 
dels contenidors de paper, i d'una altra dotada d'una 
premsa manual, per tal que l'usuari pugui aixafar les 
llaunes, abans d'abocar-les. En aquests contenidors s'hi 
abocaran les llaunes de conserves i les llaunes de 
begudes, les primeres fetes majoritàriament d'acer, 
100% reciclable, i les segones d'alum ini, que el seu 
reciclatge és altament rendible.

Properament, el Conseil Comarcal i els ajuntaments 
de la com arca  co m en çaran  una cam p an ya  de 
sensibilització i conscienciació de la poblado per al 
foment de la recollida selectiva voluntària dels résidus 
municipals, vidre, paper i cartró, piles, mobles i trastos r 
vells, matèria orgánica, i en concret, es distribuirán 
28 .000 triptics éditais per la Junta de Résidus, sobre la 
recollida selectiva de llaunes, explicant els beneficis 
del reciclatge de la llauna.

La gestió del Servei s'ha adjudicat a l'empresa In
geniería Ambiental Catalana, S.A . (BFI IACSA), la quai 
realitzarà el Servei aun cost 0. La freqüència de recollida 
s'ha establert, en un primer, moment, amb carácter 
mensual. El camió de recollida disposarà d'una báscula 
per poder saber el pes exacte de cada contenidor i la 
quantitat mensual que es recull. Cada contenidor anirá 
numerat i s'hi retolará un teléfon de contacte per avisar 
si s'omple en un temps inferior a I'establert.

Per a l'any vinent, el Conseil Comarcal col.locará 
a les escolesde la comarca que ho sol.licitin contenidors 
amb una cap a c ita t de 1 .0 0 0  a 2 .0 0 0  llaun es , 
encarregant-se també el Conseil de la seva recollida i 
posterior tractament.

-
Tam bé es preveu la co l.lo ca c ió  i retirada de 

contenidors de llaunes per ais diferents actes festius 
que es puguin celebraren els m unicip isde la comarca.
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HUMANA
El passat 14 de juliol va portar-se a terme la recoílida 

trimestral deis 2 contenidors d 'HU M AN A que es troben 
situats a la plaga de la vila . Aquesta recoílida s'ha fet 
periódicament des del 1 3 de desembre de 1994, l'any 
en qué varen ésser col.locats.

Com cada trimestre, H UM AN A ens ha fet arribar 
les dades corresponents de l'ajuda que Quart ha ofert 
de forma voluntaria peí tercer món:

C O N TEN ID O R NÚM . 1 460 Kg.
C O N TEN ID O R NÚM . 2 242 Kg.
TOTAL 702 Kg.

Aquests 702 Kg. ens donen un promig de 54 Kg/ 
setmana, el qual, és el més elevat que s'ha obtingut.

També recordem que des de la primera recoílida 
fins a la darrera, s’ha aconseguit una donació de 1.172 
Kg. de roba usada que servirá per a tota aquella gent 
que no té prous recursos per comprar-se'n de nova.

Esperem, dones, que el nombre de donacions cada 
vegada siguí més elevat al mateix temps que aprofitem 
per agrair la col.laboració de tots aquells que fins avui 
han fet possible que els contenidors s'omplin i que, en 
certa m anera, han ajudat perqué la llu ita  per la 
supervivencia sigui un fantasma que cada dia afecti a 
menys persones humanes.

NO A LES PROVES 
NUCLEARS

Els alumnes de 7è i 8è vam debatre el tema de 
l'energia nuclear i de les centrals a classe de Naturals.

Arrel del conflicte que ha ocasionat la decisiô de 
reprendre les proves nuclears per part del Govern 
francès a Mururoa, hem elaborai conjuntament un 
mural que penja al vestibul de la nostra escola des del 
passat dia 29 de setembre.

C. P. Santa Margarida

CAMPANYA CONTRA EL CANCER
El passat 7 de maig, coincidint amb la VI Fira Mercat 

de la Terrissa Catalana, es va dur a terme al poblé de 
Quart la postulació de la Campanya contra el Cáncer. 
Hi van participar diferents alumnes de l'escola Sta. 
Margarida de Quart que per la seva dedicació i bona 
voluntat bé mereixen el nostre reconeixement i que els 
citem peí seu nom:

-Silvia Trias.
-Neus Pujol.
-Marta Duran.
-Georgina Sánchez.
-Alicia Serrano.
-Anna Angona.
-Verónica Bonmatí.
-Anna Prats.
-Mercé Virulés.
-Jordi V ila .
-Adriá Fonseca.

-Xavier Aymerich.
-Gérard Ribas.
-Laia González.
-Cristina Bassó.

Tots elIs portaren les guardioles de la campanya i 
s o l.l ic ita re n  la c o l.la b o ra c ió  eco n ó m ica  de la 
nombrosíssima gent que aquell dia visita el poblé. Val 
a dir que foren moites les persones que es mostraren 
solidáries i col.laboraren amb generositat a omplir les 
guardioles. En total es recaptaren 80 .697 PTA que 
s'entregaren a l'Associació Espanyola Contra el Cáncer.

Donem  les més s in ce re s  g rac ie s a tots els 
participants i estem segurs que entre tots aconseguirem 
avenços importants per erradicar aquest mal.

El Celré, 25



N a tu ra  v id a
rEL BOSC ES VIDA

A rribat el mes d 'octubre , els habitants d 'un 
municipi tan boscós com el nostre, podem respirar 
tranquils. Aquest estiu no s'han patit els grans incendis 
forestáis que fa un any ens cremaren gran part de país, 
amb tot i aixo, els bombers han actuat en varies ocasions 
a Quart.

Les primeres alarmes es sentiren per Setmana San
ta, en qué hi havia un elevat risc d'incendi provocat 
per l'escassetat de pluges. Mentre el divendres fou al 
pía de l'llla , davant de Palol i on s'hi ha d'ubicar el 
polígon industrial, el diumenge l'ensurt el tingueren 
els habitants de La Creueta, ben a prop de can Passoles, 
a la falda del Puigvistós. En ambdues ocasions la rápida 
in tervenció  deis bombers aconseguí que només 
cremessin uns matolls.

A finals de maig, en una setmana, n'hi hagueren 
tres de provocáis entre cal Sarjant i can Tomás V idal, 
zona d'alta densitat forestal. El que hagués pogut ser 
un desastre natural quedà réduit a tres clarianes de bosc 
cremades. El vent, que no bufa en aquells dies de tanta 
sequera, i els bombers, que treballaren amb molta 
efectivitat, ho evitaren.

Durant l'estiu hi hagueren un pareil de temptatives 
als voltants de la font de la Teu la , apagats amb 
im m ediatesa, nom és crem aren uns pocs métrés 
quadrats.

El mes d'agost, des de la nau en obres de Bio- 
Centuy, veieren una persona travessant el bosc en bi- 
cicleta a ca l'Andal. Un dels directius de l'empresa traié 
la seva càmera fotogràfica del cotxe i, amb ajuda d'un 
bon objectiu, pogué fer-li uns retrats propers. Una 
estona després d'haver marxat d'on s'havia parat en 
sorti una fumerola negra amb gran virulència. Des de - 
la fàbrica estrucà als bombers. En menysde cinc minuts 
l'helicôpter bombarder apagà el foc. Les fotos estan 
actualment a les mans dels Mossos d'Esquadra.

Volem aprofitar per recordar-vos que entre el 15 
d'octubre i el 1 5 de març està totalment pro h i bit 
encendre foc i que el telèfon dels bombers és el 085.
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MÉS COMPRADORS, MÉS VENDES
"Més visitants que mai", podría resumir l'èxit de la 

VI Fira Mercat de la Terrissa Catalana celebrada a 
principi de maig. Les causes poden haver estât moites, 
perô, entre d'altres, va tenir-hi molt a veure que fos el 
primer any que va fer molt bon temps i una temperatu
ra agradable cada dia de la fira, que ara ja és molt 
coneguda i guadeix d'un bon nom arreu, i que al Local 
Social de Quart es célébrés l'exposiciô de les obres 
presentades al XV Concurs de Cerámica.

Es mereix un paràgraf a part la col.laborado dels 
mitjans de com unicado, ja que moites emissores de 
radio, els diaris gironins i els de Barcelona, i les cadenes 
de te lev is ió  van ded icar-h i m olt espai i tem ps, 
respectivament. Aprofitem aquesta oportunitat per 
agrair-los públicament aquesta atenció.

L'acte inaugural va tenir lloc el dissabte al migdia i 
va presidir-lo la Sra. Montserrat C a lí, subdirectora 
d'Artesania de la Generalitat de Catalunya.

La majoria dels estands dels expositors presentaven 
els articles d'una manera molt atractiva, i ja podriem 

i dir que no tenen gaire a veure amb els estands/parades 
dels primersanys. A ixô , juntamentamb l'augmentcada 

F  any de l ’afluència de públic, i del nombre de vendes, 
fa que cada edició sigui més intéressant per a l'expositor.

Una novetat s im p ática  d 'enguany va ser la 
co l.lo cad o  d'un grup d 'alum nes i professores de 
l'Escola Santa Margarida, que van tenir cura de rebre i 
acompanyarels més de mil escolarsdels dotze col.legis

DUES COL.LABORACIONS  
IMPORTANTS

Com ja havia fet en anys anteriors, l'Escola de 
Cerámica de La Bisbal va participar a la Fira Mercat de 
la Terrissa Catalana amb un estand, on uns alumnes 
feren demostracions de com s 'e l.labora artesanalment 
la terrissa, a la roda, etc.

També va prendre-hi part per primera vegada 
J l l'Escola de Rakú del Centre La Mercè, de Girona, que 

i va estar ubicada al Local Social de Quart, on hi havia 
l'exposiciô de les obres presentades al XV Concurs de 
Cerámica.

que van venir el dijous, que és el dia que es dedica a la 
difusió de la manufacturado de la terrissa, activitat que 
naturalment compta amb la participado activa dels 
a rtesans de Q u art , que son qui e ls  donen les 
explicacions.

Tampoc volem deixar d'agrair la cooperado dels 
expositors que entreguen un dels seus objectes per 
sortejar entre les persones que omplen el qüestionari, 
la quai cosa permet a l'organitzaciô obtenir dades molt 
ùtils sobre la procedència dels visitants, per exemple, 
com s'han assabentatde la celebrado de la Fira Mercat 
de Quart, quants anys hi han vingut o si és la primera 
vegada, etc.

Agraïment també dels organitzadors als artistes 
locals Josep Ma Compte i Joaquim Hugas, autors dels 
cartelIs de la terrissa i de cerámica, respectivament.

En aquest apartatd'agraïments, volem recalcar que 
hi trobem a fa ltar un reconeixem ent, una mena 
d'homenatge del sector a un terrisser local per uns 
determináis mèrits (un any podría ser el més antic, o el 
de més edat, etc.)

Fins i tôt, ja que ha estât la terrissa que, de sempre, 
ha donat a conèixer el poble de Quart, pensem que 
s'hauria d'estudiar l'indret més adéquat pera instal.lar- 
hi un conjunt al.legôric al terrisser, com un modest 
monument.

Joan Ferrer

VISITA

Especialmentconvidats per l ’Ajuntament de Quart, 
va visitar la fira el Sr. Jean Alsina, Président de la Cambra 
d'O ficis de Perpinyà que va venir acompanyat d'aiguns 
directius de l'entitat.

. Els va sorprendre molt agradablem ent tant la 
nombrosa participado com la gran afluència de públic 
i van prometre donar a conèixer i promocionar la Fira 
de Quart entre els terrissers artesans de la Catalunya 
Nord, per animar-los a partîcipar-hi el 1996.
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ENTREVISTA A 
MIQUEL PAIROLÍ

Escola Pública de Quart. 8è Curs, 94-95

Els alumnes de vuité de l'escola vam acabar 
les classes amb una visita d 'excepció  i que es 
convertiría en la darrera lliçô de Llengua i Literatu
ra Catalana del curs. Es tracta de l'escriptor quartenc 
Miquel Pairo lí que ha publicat recentment una 
magnífica obra en prosa, "El Camp de l'O m bra".

Va nèixer a Quart l'any 1955. Estudiá Filología 
Catalana i Castellana i ha treballat fent articles de 
crítica literaria i de temes d'actualitat a "Preséncia", 
al "Punt", a l'"A V U I" i al "D iari de Barcelona" ... i 
de guionista a T V E  en el programa "Literal". Ha 
escrit "L 'enrenou deis anys 8 0 " , "Paisatge en 
flames", "Guia comarcal de la Selva", i una obra 
de teatre "El retrat de Voltaire". Amb aquesta últi
ma obtingué el premi Joan Santamaría de textos 
teatrals. Actualment col.labora al Punt, a l'espai "El 
tríp tic" deis d im ecres i algún d issabte i está 
préparant un treball sobre Josep Pía, l'escriptor 
empordanés del qual se'n celebrará el centenari 
del seu naixement l'any 97.

A classe hem llegit algún fragment d '"El Camp 
de l'O m bra", descripcions de I' interior del mas 
d'lsern que ens propiciaren un treball de d ibuix, i 
espiocárem frases de les primeres págines on hi 
cercávem figures Iiteráries o bé ens servien per 
reforçar el concepte de pronoms febles. L'article 
"L'hom e de Mathaussen", que sortia arrel de la 
com m em oradó  d'un c inquantenari tristam ent 
famós, també fou tema de comentan en el seu dia.

Per aquesta trabada havíem préparât una série 
de preguntes, a manera d'entrevista, que van ser 
contestades amb detall i desgranades amb una 
interessantíssima explicació en el decursd'una hora 
llarga i amena que ens apropà a l'ofici d 'escriure. 
No vam fer ús de la gravadora, pero es mantenen 
fresques encara en el record les seves paraules que 
transcrivim  a continuació.

Quasi tots nosaltres hem anat des de ben petits 
a l'escola del poblé, quina és l'escola deis seus 
primers anys ?

: • V :. • / G/ ;d Ç d; '-wG V:d:A' V

Vaig anar al co lle g i La Salle de G irona durant j 
tot el període que ara es correspon amb l'E .G .B ., i 
després al V icens V ives per a estudiar B .U .P . i 
C .O .U .

La seva resposta ens va sorprendre una mica 
perqué tots esperávem que hauria anat a l ’escola 
de Quart que antigament estava situada a la plaga 
de la Vila, just a! costat de l'Ajuntament.

I després ?
Els p rim ers anys d 'u n ive rs ita t al C o lle g i 

Universitari de G irona, i vaig acabar la carrera a 
Barcelona.

Tot i que no sóc específicament periodista, des 
de que vaig acabar sempre m 'he mogut en els 
àmbits del món de la in form ado, diaris, revistes i 
te levisió , llevat d 'uns anys in ic iá is  que donava 
classes de català. A la ràdio no hi he treballat mai. 
A ixó  sí, m'han convidat alguna vegada en algún . 
programa de divulgado literaria, taula rodona, etc...

Se'n recorda quins liibres li agradava llegir 
quan tenia la nostra edat ?

El meu escriptor predilecte de l'infantesa era 
Ju le s  V e rn e . Em lle g ia  tots e ls  seus llib res 
d 'aventuresfantástiquesi meravelloses, algunesde 
les quals s'han portat al cinema i particulàrment 
em delia per un llibre titolat "Miguel Strogoff, el 
correu del tsar".

Volíem contrastar una mica les seves lectures 
amb les nostres, i va resultar que alguns l'hem llegit
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aquest autor perqué el tenim a classe com a ¡Ubre 
de lectura lllure. Les nostres lectures predllectes 
són també els Ilibres d'aventures I els d ’lntriga.

I actualment ?
Ara em d ed ico  a coses m olt e sp ec ifiq u es i 

potser poc usuals (se li escapa "molt estranyes"). 
M'interessen sobretot els llib res d 'h istoria . El darrer 
llib re  q u e  v a ig  a c a b a r  d is sa b te  p a s s a i e ra  
precisam ent una b iografía  de M arc A n to n i, un 
personatge historie romà m olt intéressant que va 
viure el seg le  ab an s del n a ixe m e n t de C r is t . 
(Justament l ’obra d'estrena d'aquesta temporada 
al Grec és la versló catalana de "Marco Antonio y 
Cleopatra", un clàsslc shakespeariá).

M 'apassiona lleg ir, m 'h i ded ico  m oltíssim  i 
possiblement si em paguessin per fer-ho, potser no 
escriuria.

Nosaltres voldríem saber quan comences a 
escriure el primer article, el primer llibre...

Des de m olt petit sem pre vaig  ten ir facilitâ t per 
escriure, i de les redaccions i deis treballs escrits a 
Pescóla, sem pre m e'n sortia força bé. Al p rinc ip i 
només ho feia per d istracció  i per passar-m 'ho bé, 
peró de m ica en m ica , m 'ho vaig  anar prenent més 
seriosam ent. P rim er em ded icava a escriu re  a les 

. .  revistes de Pescóla i de l 'institut, i més tard, acaba
da la carrera , vaig com ençar a escriure a Preséncia , 
en aquella  época una revista ¡ndependent.

A is  dotze anys escriv ia  petites h istories, contes 
í i aventures, de les quals nom és en conservo  una 

amb tem ática de l'oest.
Quan esmentá la revista escolar, ens va pre

guntar per la nostra i en aquell moment vam que
dar-nos desarmats, amb un filet de veu responent 
molt flulx que no en teníem, oblidant fins i tot la 
Revlscola, que no fa pas tants anys encara reflectia 
damunt d'uns papers els nostres treballs, dlbuixos 
i opinions. H i hauríem de tornar. Enspassen tantes 
coses per explicar!!

I la teva primera obra publicada ?
"L 'enrenou deis anys 8 0 ". Aquest no és res més 

que el recu ll d 'una série d 'artic les period ístics que 
aparegueren pub licats p recisam ent aquell m ateix 
any. Després vingué "Paisatge en flam es" i els altres.

I el més venut ?
Seguram ent la G u ia  de la Com arca de la Se lva ,

un escrit fet per en càrrec  que ha tingut m olta 
acceptac ió . D e la darrera n o ve l.la , "El cam p de 
l 'o m b ra " , se 'n  ha fet un t ira tg e  de trè s  m il 
exem plars , però en aquests m om ents no sé encara 
quin és l'estat de les vendes.

Tens un horari especific de treball ?
A ixò  depén del tipus d 'escrit. No és el m ateix 

l'artic le  q ueescriu s  puntualm ent i envies sovint per 
fax , que treballar en una obra que vas élaborant 
per decisió  pròpia com  la darrera. Heu de pensar 
que hi ha llib res i escrits que es fan per encàrrec o 
per contraete  i s 'e stip u len  unes^norm es abans 
d 'escriu re 'ls , i d 'altres que et surten per creació  
p ròp ia  i lla vo rs  t'has de buscar aigu que te 'ls  
p ub liqu i.

Q uè considérés que ha de ser bàsic per 
escriure ?

Bàsicam ent tenir-ne ganes. Si no et ve de gust 
ho fas tot m alam ent. A  mi m 'agrada treballar el 
mati, a la tarda, i sobretot de nit, quan la ment pot 
estar més lùcida , i sabent que m 'h i puc posar i tinc 
temps per endavant, sense pressa, dues o tres hores, 
sense m irar el rellotge i després deixar-ho, per a 
tornar-t'hi a posar amb el cap d a r. Si t'hi estàs massa 
tam bé pots quedar saturat. La creació  literària i/o 
estètica requere ix un estar a gust amb el treball 
que realitzes.

Nosaltres també coïncidim  bastant amb la 
condicio, si pot ser cap al tard i sense massa soroll 
que et pertorbi.

Utilitzes alguna tècnica determinada ?
N orm alm ent faig serv ir l'o rd inador, però "El 

cam p de l'om bra" el vaig  escriure a mà.

Tardares molt temps a confegir-la ?
De fet vaig  com ençar-la  l'any 1990 , però la 

va ig d e ixa ru n  période llarg de temps, uns tres anys, 
quan traballava al D ia ri de Barce lona, i després en 
va ig escriu re  els u ltim s capito ls, L 'u ltim  es va cloure 
fa uns set m esos.

Actualment, escrius una altra novel.la ?
No estic treballant en cap obra de ficc ió , però 

a ixò no vo i d ir que no en tingui alguna que em 
barrina pel cap. De moment co l.labore assiduament 
al Punt i estic portant a terme un estudi sobre la 
vida i l'obra de Josep Pia, al meu parer el gran
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narrador de la Literatura Catalana d'aquest segle.

A l nostre ¡Ubre de text tenlm una lectura molt 
divertida d'aquest gran escriptor on descriu les 
seves peripèc ies quan tot ju st era un nen de 
bolquers, i a vegades també llegim en veu alta 
fragments del Llibre de Lectura.

D'on treus els temes per escriure, algun té 
relació amb els teus viatges ?

He escrit per encàrrec reportatges dels I Iocs on 
he viatjat, però els del diari están relacionats sobre 
fets que passen a l'actualitat, les nove l.les és una 
altra cosa, tot i que la darrera té a veure amb un 
món que conec molt bé, encara que Isern i Vilamart 
no són uns I loes concrets.

Ens podríes e x p lica r quin és el procès  
d'elaboració d'un llibre ?

De l'escriptor al lector-usuari, suposo que voleu 
dir. Bé, per exem ple aquesta n o ve lla  jo la vaig 
escriure primer a mà, però no té perqué sempre 
ser a ix í. Després vaig passar-la tota al disquet. 
Actualment a I'editorial no s'hi porta la carpeta amb 
un feix defo lison hi ha escrita la n o ve lla . Es lliuren 
els disquets on hi és tota i el Is, amb els seus pro
gram es la p reed iten , la passen a paper i la 
corregeixen : qüestions ortográfiques, errors de 
picatge... a vegades una, dues, o més vegades, i 
després I'ed¡ten definitivament.

Llavors ve el procès de confecció del llibre, 
re llig at de pág ines, d isseny ca p íto ls , re llig at 
defin itiu ...

Per altra banda, s'ha de decid ir la configurado 
de la portada que es sol encarregar a un i l . lustrador- 
pintor o dibuixant-o un fotógraf-a, ifinalm ent, quan

el llibre està acabat, l'editorial l'envia -hi ha un 
nom bre d 'exem p la rs , tiratge que s'ha decid it 
p rè v iam e n t- a les d i tri b uïd o res, i aqüestes 
s'encarreguen d'enviar-los a les llibreries segons jh  
les demandes.

Quina diferència bàsica hi ha entre traballar 
a la televisió o escriure un llibre?

La diferència més remarcable seria potser, que 
en el mitjà televisiu trebaIles amb un equip i has 
de posar-te d'acord amb una sèrie de gent per por
tar a terme la teva feina. En canvi, quan escrius 
sobretot ficció , o sense les presses d'un encàrrec, 
t'ho pots muntar al teu aire. Tam bé hi ha una 
qiiestió de temps. A la televisió es treballa amb la 
imatge visual, i hi ha un lim it concedit, un espai 
acotat. En els escrits, això no passa tant.

I deis mitjans de comunicació, què en penses
?

V o ld ria  saber el vostre parer tam bé sobre 
aquesta qüestió.

Costa d'endevinar qué en pensa de les nostres 
preferéncies pels programes d ’esports o cadenes 
musicals i tan poc amics deis noticiaris perqué 
només donen desgracies i fets desastrosos.

Es una p regu nta  un x ic  c o m p lic a d a  de 
respondre. Actualm ent, per estar informât i al dia * 
del que passa al món, s'han de llegir els diaris o 
escoltar els informatius, i vosaltres us heu d'anar 
acostumant a com prar o a llegir de tant en tant, i 
cada cop amb més assiduïtat.

Escrius sempre en catalá ?
Sí, els meus escrits són en català, i de moment 

les meves obres es distribueixen en territori o árnbit 
de parla catalana, és a dir, Catalunya, País Valencià,
Les liles ...

És fácil publicar un llibre ?
Depén de molts factors, però si ets conegut, 

tens més avántatges, les éditorials et coneixen i com 
a empreses que són, calculen si els será rendible.
"El camp de l'om bra", per exem ple, quan el vaig 
acabar, vaig trucara una editorial persi me'l volien 
publicar, i després de dos intents, a la tercera hi va 
haver sort.

Gràcies.

Escola Pública de Quart. 8è d'E.G.B.
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AG RAIMENT ALS PINTORS SR. HUGAS i SR. NIEBLA
En v irtu d  d e is  re sp e c tiu s  aco rd s p le n a ris , 

l'Ajuntament de Quart ha agraït ais pintors Hugas ¡ Nie
bla el disseny i pintat deis cartelIs anunciadors de la 
VII FIRA M ERCAT DE LA TERRISSA CATALAN A i el 
XVI C O N C U R S  DE C ERÁ M IC A  que han donat al 
municipi de Quart.

Amdues activitats es celebraren el mes de maig de 
1995. Podem afirmar que aquest mes, el municipi de 
Quart esdevé el centre neuràlgic de la terrisa-cerámica 
de Catalunya i que, sens dubte, la co l.lab o ració  
desinteressada deis artistes de la categoria deis pintors 
Niebla i Hugas en la difusió i divulgació d'aquestes 
activitats culturáis i artistiques, els hi atorga més prestigi 
i ressó.

Tothom amb certes inquietuds artistiques coneix 
el pintorjosep Niebla. Nascut a Tetuán, un cop acabats 
elsestudisde Belles Arts emigrà a Barcelona a l'objecte 
de millorar en el seu ofici i integrar-se en un ambient 
més artístic.

V iatjant em pedreït que ha recorregut diversos 
països d'Europa i América, sempre cercant el proble
ma social, cultural, e tc ,... a fi i efecte de transmetre 
aqüestes inquietuds en els seus quadres.

Niebla ha conreatel réalisme retratista, l'informisme 
abstráete, elscelats nuvolats, I'etapa Metri sta, el suport-

superfície, la reinserció d'elements expressionistes. Tot 
plegat ha propiciat un recorregut més o menys oscilant 
que mena cap a l'etapa actual.

Actualment, en Niebla resideix a Casavells (Baix 
Empordá), el que ens enorgulleix que hagi fixât les seves 
arrels a Catalunya i poguem gaudir de la companyia 
d'un pintor universal.

Tam bé és molt conegut, p rincipalm ent a les 
comarques gironines, el pintor Joaquim Hugas. Es va 
in iciar a la pintura a l'any 1973, i el 1981 va exposar a 
la Sala d'Exposicions de "La^Caixa" a la plaça Poeta 
Marquina.

A l'any 1992, va exposar a la Sala Fórum de Girona, 
on actualment hi té part deis seus treballs de forma 
permanent.

Aquest mateix any, va dissenyar la portada de la 
Diada de Santjordi peí rotatiu Diari de Girona. També 
co l.labora en aquest mitjá de com unicació en un 
disseny d'un Pin com a suport a l'esmentat Diari.

Ha realitzat diverses exposicions: Café Royal, Café 
Bar C là s s ic , R estau ran t l'A rg a d à , N im itz , e tc . 
Recentment, ha exposât al Bar Central d'Olot, una série 
de "Crôniques Urbanes", en les quals mostrava una 
actitud crítica vers l ’urbanisme.

XVè CONCURS DE CERÀMICA DE QUART
El passât mes d'abril va tenir lloc a Quart el XVè 

Concurs de Ceràmica.
En Pedido d'enguany s'hi van presentar 105 obres, 

superant a ix í totes les xifres de partici pació de les 
edicions anteriors.

La procedéncia de les obres va ser la següent:
De la població de Quart es van presentar dues 

obres, una de la ciutat de Girona, de les comarques 
gironines es van presentar trenta sis obres, quinze de 
la ciutat de Barcelona, trenta sis de les comarques 
barcelonines, vuit peces van ser precedents de les 
comarques de Lleida, i de la resta de l 'Estât es van pre
sentar set obres.

Corn es pot veure, aquesta quinzena convocatoria 
del concurs va tenir molta aco llida, sobretot a les 
comarques de Barcelona.

El guanyador d'aquesta edició va ser un col.lectiu 
d'artistes gironins anomenat Merné Detrás, que amb la 
seva obra "Boia" va obtenir el primer premi. L'obra fi
nalista va ser "Geologie III", una peça de Teresa Elias.

A més, es van concedir tres premis més. El Premi 
Vayreda, destinât a fomentar el manteniment de la 
terrissa i la ceràmica popular amb els materials i les

tècniques tradicionals, el va guanyar Josep Ribera amb 
l'obra "Homenatge a la Fertilität". El Premi Emilia 
Xargay, destinât a obres de petit format, va ser per 
"Càntirde pescador" de Francese Pera. I, finalment, el 
premi Bonaventura Ansón, destinât als céramistes de 
Quart, es va concedir a Ángel Marcó, amb l'obra 
"Aiguamanil".

Neus Serra

Exposició de peces de ceràmica del concurs.
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CINEMA A LA FRESCA

I J I■ ■

QUART AMB EL CENTENARI  
DEL CINEMA

L'A jun tam ent de Q uart, té previst organitzar 
properament un C IC LE de pe l.lícu les dedicades al 
CENTENARI DEL CINEM A.

Aqüestes sessions de cinema es taran ais Locáis 
Socials de Quart, Palol d'Onyar i La Creueta.

També está previst, si no surt cap entrebanc, fer 
una Exposició  d 'A p are lls  i Estris Cinematografíes 
d'Época, en comrnernoració d'aquests cent anys de ci
nema.

De tot aixó, es donará puntual informado en el 
seu moment a través deis mitjans de com unicado del 
nostre municipi (Rádio, rétols, etc...)

Com cada any, amb I'arribada de 
l'estiu, l'Ajuntament de Quart ens ha 
ofert c inem a a la fre sca . A questa 
possibilitat de Meure ha estât sempre ben 
rebuda, dones, després de tot el dia de 
torta calor i quan el capvespre ens dona 
bufades d 'a ire  frese , és g a ireb é  
impossible estar-se'n de la temptació de 
sortir al carrer i anar a veure una bona 
pel.Iícu Ia. Per tant, no cal dubtar que el 
cinema a la fresca, és una bona manera 
d ’esbargir-se mentre el eos ens retorna 
a una temperatura més o menys equili
brada.

S'ha projectattot un ventali de pel.licules repartides 
entre els diferents punts del nostre m unicipi:

QUART: El dia 12 de ju lio l, dins els actes de la 
Festa Major, va projectar-se "EL PEQUE SE VA DE 
MARCHA". Una comedia a l'estil de "Solo en casa", 
dirigida per Patrick Read Johnson.

PALOL D'ONYAR: El dia 26 de ju lio l, en els actes 
de la Festa M ajo r, várem  poder veu re  "SRA. 
DOUBTFIRE". Una comedia molt interessant pels seus 
valors humans i dirigida per Chris Columbus.

LA CREUETA: El dia 11 d'agost, i també dins els 
actes de la Festa Major, es torna a projectar la pel.lícula 
"EL PEQUE SE VA DE MARCHA".

HABITATGES BARCELÓ: El dia 1 de setembre 
várem teñir la segona part de la divertida comedia 
"SO LO  EN CASA 2", tam bé d irig id a  per C h ris  
Columbus.

De ben segur que haurà estât del vostre grat i, en 
cas que algû no sabés "de què anava la pel.licula", 
potser ha pogut aprofitar la benentesa per fer safareig 
de les vacances!!
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VERSIO MODERNA DE SANT JORDI
Nens i nenes de Cicle Mitjá

UN FUTUR SANT |ORDI

Personatges:
- Un ciclista matiner: St. Jordi.
-Una nena patinadora: La Princesa.
-La contam inado: El Drac.

Aquest conte comenga així:

Futurera futurque un ciclista matinersurt al carrer.
-"Avui és Sant Jordi -pensa- buscaré una rosa per la 

princesa del meu cor. I busca que buscarás... i rés de 
flors; i només sorolls, fum i males olors.

I ja arriba la nena des de iluny: riallera, bonica, 
cabells lluents com el sol i uns patins de línia ais peus 
més ravent que el vent.

I el ciclista matiner sense rosa i molt nervios perqué 
veu com se li acosta el seu amor. Desesperat va 
demanant a la gent que passa peí seu costat: "Teniu 
una rosa, si us plau?" I tots contesten: "Calla minyó 
que prou feina tinc jo". Pobre ciclista, quina desil.lusióü

Pero nosaltres hem pensat que el dia de Sant Jordi 
és un dia massa bonic per acabar tan malament.

A ix í dones, el nostre ciclista matiner, pensa que 
pensa... i pensa bé. Es posa a pedalar, i ... pedala que 
pedalarás a tot gas. Amb la má algada portant un 
ambientador, pitxa el botó i mata la contaminació.

Llavors... quina il.lusióü

De sobte, l'ambient de la ciutat es vesteix de co
lor: quin cel tan blau, quins ocells, i quina pauü Deis 
balcons pengen geranis, banderes catalanes, i volen 
les orenetes, i vénen llibres... i toquen sardanes. I, tot 
d'una, del cel cau una rosa i a la má del ciclista matiner 
es posa.

Ja us podeu imaginar a qui la va d o n ar!

I tota aquesta historia un dia passará perqué...

FUTUR SERÁ FUTUR.
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LA CONQUESTA DELS PIRATES QUARTENCS
EXCURSIÓ HOMENATGE A LA TERCERA EDAT

-

La cita anual de la gent gran del 
m unicip i es va veure afectada per les 
eleccions i altres aspectes que van produir 
un retard en l'esperada excursió. L'equif^ 
que organitza l'excursió volem demanar 
disculpes en primer Hoc pel retard i per les 
possibles molèsties que hàgim pogut oca
sionar.

La desitjada excursiô es va portar a 
terme el 9 de ju lio l. El bon temps ens va 
acompanyar pràcticament tôt el dia, tôt i 
que vam tenir por a una possible tempesta 
estiuenca. La jornada es va in iciara lesvu it 
del mati en el carrer Estaciô , on dos 
autocars ens van recollir. Dos bars de la 
carretera de Medinyà van poder conèixer 
els "joves" de Quart mentre ens preparaven el café i 
començàvem la vertadera excursiô. El port de l'Escala 
era el punt inicial de l'aventura maritima, el catamarà 
"Atlàntida" era el vaixell d'uns 140 pirates quartencs, 
repartits en très pisos; els mariners d'aigua dolça a la 
part més alta del catamarà, els mariners de coberta que 
miraven com s'alimentaven lesgavines amb les sardines 
que se'ls hi donava i els mariners intrèpids que estaven 
a baix veient el fons mari o a babor remullant-se amb 
les ones. Vam conquérir moites terres i paratges de la 
part més salvatge de la Costa Brava: l'ilia  Mateua, Cala 
Montgô, Cala Farriola, la Foradada, Cala Padrosa, el 
Parc Natural de les 11les Medes i, finalment, l'Estartit.

Tanta conquesta fa entrar gana, la carpa de l'Hotel "La 
Costa", de Pals, es va trobar amb 140 com ençals 
intrèpids i farnolencs. El menú fou deliciós i abundant: 
una amanida per fer entrar encara més gana, seguida 
d'un pica-pica d'em botits amb pà amb tomàquet, 
c ro q u e te s , ca la m ars  a la rom ana i una Mista 
extraordinaria de llam inadures salades. Un festival 
d'arrôs de Pals i fideuà eren el plat fort per portar-nos 
ais postres, un pastis commemoratiu pels nostres avis, 
i tôt el dinar va ser acompanyat per vi rosat de Peralada, 
cava, aigua per qui no n'havia tingut prou al mati i 
cafés. Tôt aixô amenitzat per en Joe Haricot, i per unes 
quantes cançons de la M aria Riga11 Bosch , més

coneguda com la Maria "Xicona". Voliem 
fer un homenatge a la gent gran i vam fer 
tallar el pastis pels dos més "joves" de la 
co lla , la Maria Rigall, de 88 anys i en 
Miquel Coll M icalô, de 91 anys, que van 
donar pas al bail i les fotografíes. Va arri
bar l'hora de l'inevitable retorn cap a terres 
interiors perô abans de tornar vam anar a 
veure estruços, dones era Púnica cosa per 
la quai teníem temps. Al tornar a casa tots 
teníem el record d'un dia de conquestes, 
una espelmatoria de terrissa com obsequi i 
el caliu de la gent gran de Quart, que per 
qui no ho sap o no s'ho pensa té moltíssima 
energía i ganes de passar-s'ho bé.

Olga Ginesta 
Regidora de Cultura
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PRIMERA EXPOSICIO DE FOTOGRAFIA A QUART
Aquest any s 'ha fet la I Exposició 

de Fotografía a Quart, durant els díes 
de la Festa Major.

Aquesta Exposició no estava dins el 
programa de la Festa Major perqué la 
idea de fer-ho va sorgir d'una manera 
casual durant una conversa amb el 
nostre alcalde 15 dies abans de que 
comencés la Festa, i es va poder realitzar 
gracies a la total c o l.la b o ra c ió  de 
l'Ajuntament i de totes les entitats que 
hi van participar.

seva historia. Per tant, s'ha de fer un esforç perqué aixó 
no passi, i iniciatives com aquesta ajuden.

L'Exposició de Fotografía de Quart ha tingut una 
acolIida molt favorable per part deis veïns, i encara 
que es va preparar amb tant poc temps, vam poder fer 
un recorregut important en el temps (hi havia fotos des 
del 1890 fins al 1995).

Des de fa molt temps, l'A lcalde del 
nostre poblé ha anat recopilant fotos 
antigües del municipi i de la seva vida 
(escola, testes majors, etc.) així com el 
Club de Fútbol, el Club de Bàsquet, el 
GRIC-Quart, l ’Associació de Terrissaires i la Directora 
de la nostra escola, que van cedir també les fotografíes 
de qué disposaven, els seus trofeus i altres objectes.

El grup de persones que ho han fet possible van 
posar molta il.lusió  ja que van creure que era contri
buir, encara que fós d'una manera molt petita, a qué es 
conegui la historia del nostre poblé.

A ixò ens ha animat a com entar a preparar la II 
Exposició per la Festa M ajor de l'any 1996, però 
demanem la col.laboració de tothom amb l'aportació 

de fo to grafíes , ja  que encara que 
l'A ju n ta m e n t d isp o sa  d 'u n a  gran 
quantitat de fotos, és ben segur que a 
nivell particular existeixen moltes més 
que poden èsser d'interés pel poblé.

Quart ha tingut un creixement molt important en 
els últims anys. Gairebé la meitat deis veïns no són 
nascuts aquí, al poblé on avui viuen, i desconeixen la

Per tant, es sol.licita que totes les 
persones que vu lgu in  co l.la b o ra r , 
cedeixin les seves fotos a l'Ajuntament 
per fer una copia. L'original es retornará 
al seu propietari.

És ben segur que es podrá comptar 
amb la col.laboració de tothom, ja que 
és una petita forma de contribuir a fer 
LA H ISTORIA DEL NOSTRE POBLE.

Carmen Gómez Ramos 
Presidenta (E.F.) del GRIC-Quart
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CASAL D'ESTIU '95

complementàries. Entre elles caldria destacar que cada 
dijous al mati anàvem a les piscines de la Devesa de il 
Girona a fer una remullada i que també hem passejat 
en bicicleta, anat al cinéma i, fins i tôt, hem tingut I 
l'oportunitat de fer una excursiô a l'Albera, a veure els fi 
dolmens i menhirs que els nostres avantpassats ens 1; 
deixaren com a Ilégat. Cada divendres el teniem dedicat f  
a fer una jornada, serveixin a tall d ’exemple la mini- 
olimpiada d'atletisme, la diada dels patins, la del joc I 
popular, la festa de l'aigua, la diada dels jocs de taula, [I 
el gran joc de pistes... Tampoc caldria oblidar les dues | 
testes de co m iat co n sis ten ts  en unes senzille s | 
representacions teatrals realitzades pels propis nens el j 
ju lio l i una fira l'ûltim  dia d'agost.

En définitiva, creiem que aquest casai ha estât un 
any més el punt de trobada dels nostres nens i nenes 
fora de l'àmbit escolar en què es solen moure la resta 
de l'any. A més, un altre bon senyal ha estât que la 
col.laboraciô Ajuntament-E2-GRIC ha anat més enllà i 
de ben segur que quan tingueu aquest exemplar de la 
revista a la mà ja s'haurà endegat la realitzaciô d'un 
Casai d'Hivern que es realitzarà a la mateixa rectoria i 
que és fruit de la col.laboraciô abans esmentada; de fet 
ho podriem considerar com una fusiô entre el tarannà 
d'aquest casai d ’estiu i el d'hivern dut a terme la passada 
temporadaal GR IC . Per aquest motiu esperem comptar. 
amb la vostra confiança i la particîpaciô dels vostres 
fills en les activitats que organitzarem, per aixô més 
que un comiat val més dir un "fins aviat".

Monitors.

Els proppassats mesos de ju lio l i agost es 
realitzà al nostre municipi el Casal d'Estiu que 
aquest any ha comptât amb dues novetats prou 
im po rtan ts com  és el fet d 'en ca rreg a r 
l'organització de l'activitat a una empresa 
especialitzada anomenada E2. A ixi doncs, sota 
la responsabilitat de la Montse Casaponsa i 
en Francese Brugués, la coordinano dia a dia 
de la Monica Roig i el treball de la Miriam 
M arcò , Èva Sens, Jud ith  S e llé s , C a rie s  
Gutiérrez i David Casellas com a monitors i 
afegint-hi la col.laboraciô de l'Ajuntament, 
s'ha fet possible la realitzaciô del casal com a 
oferta pera tota la mainada del nostre municipi 
la quai forma un bloc força nombrôs. També 
caldria agrair la col.laboraciô del G R IC  en el 
que es refereix a la cessió del seu local 
(Rectoria) a fi i efecte de poder-hi realitzar el 
casal; aquesta seria, d'altra banda, la segona 
gran novetat ja que les obres realitzades a l'escola Sta. 
Margarida, juntament amb la bona entesa Ajuntament- 
GRIC  ha fet possible que el casai es pogués dura terme 
en un lloc que, a opinió de molta gent, oferia grans 
avantatges respecte al marc de realitzaciô de l'activitat 
en anys passats com és la citada escola.

Aquest casal ha permés a la mainada la realització 
d'activitats molt diverses. A ix í, els matins es dedicaven 
básicament a la vessant més esportiva i mentre els més 
petits (de 3 a 5 anys) realitzaven diferents jocs de 
psicomotricitat al GR IC , la resta aprenia els fonaments 
de varis esports com són fútbol, básquet, palomato, 
b o le ib o l, ham bol, bádm ington , h o q u e i... a les 
instal.lacions esportives del municipi i al Local Social. 
Després d'una agrai'da remullada a la piscina instal.lada 
a la rectoria era l'hora de recuperar torces amb el diñar 
(seria de justicia aquí agrair tot el material tan esportiu 
com de plats, gots, coberts... facilitats per l'escola).

A les tres de la tarda començàvem les activitats de 
tarda a la propia rectoria. Durant les dues hores que 
teniem hem pogut fer multitud de tallers (ninot al que 
li creix el cabell de gespa, môbils, carpetes, tampons, 
decoració amb ceres, pintures, fang, tallers realitzats 
amb productes de desteta com envasos de iogurts, 
ampolles, cartrons...) i encara sobrava una estona per 
cantar cançons, jugar...

A més a més del que podríem mal anomenar "ruti
na" de cada dia hem realitzat un rnunt d'activitats
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CONSTRUCCIÓ DE LA 4a FASE DE LES ESCOLES
L'Escola Publica Santa Margarida de Quart, situa- 

da en el Hoc del Mas Cai Pinxo, ha sigut, i continua 
essent, m otiu  de c o n f llc te s . El D ep artam en t 
d'Ensenyament de la Generalitat continua construïnt 
un centre a "pedaços" i sense cap estètica, és per això 
que els mestres, Associació de Pares d 'A lum nes i 
Ajuntament, en repetides ocasions han requerit la 
urgència d'acabar les escoles d'una manera digna per 
un poble que continua creixent, i que preveu tenir una 
demanda de places durant molt de temps, ja que el 
nostre municipi és un dels més joves de Catalunya.

Les obres de construcció de l'escola de Quart s'ha 
fet en quatre fases, per la qual cosa la problemàtica fa 
molts anys que dura, per aquest motiu en reiterades 
ocasions s'ha denunciat per part de PA PA  i de 
l'Ajuntament per una sèrie de mancances i deficiències, 
que in justam ent han estât ignorades per part de 
l'arquitecte (que depén d'Ensenyament) al.legant raons 
d'estètica. Aquesta postura posa en perill la seguretat i 
la funcionalitat del centr; cal destacar que els Serveis 
Tècnics M unicipals no tenen cap còpia del projecte 
d'execució definitiu. És per tot això i més, que se l'ha 
requerit molt durament, per enèssima vegada, al Sr. 
Vancells, perquè actuï en conseqüència i no vagi 
donant llargues al tema excusant-se moites vegades amb

Tem ps d 'E sp la i________
MOTS ENCREUATS 
HORITZONTALS:
1. Soroll fet per molts, avalot. 2. Acciò de manifestar alguna cosa contra 
aigu o alguna cosa. La primera. 3. Marti, pa i ... Acciò de sondejar. 4. El 
ree es va quedar mut. Abans d'esdevenir P.P. Nom de noia. 5. Cinquanta 
romans passejant-se per Quart. I els van seguir cinc-cents més. Al mig 
de Quart. Botet sense resjde bo. 6. Digne de lloança. La segona meitat 
de la vida. 7. Paraula entònica molt utilitzada als braus. Borratxo. 8.Üs 
que ha acabat esdevenint costum. Entonaciô. 9. Passar de fora a dins. 
Cap ni un. Un palet. 10. Nota musical. Afegit, adjunt, complément.

VERTICALS:
1. Bolet comestible, el més apreciat pels quartencs. Article définit. 2. 
Heroic, gloriós, valent. Tots la voldriem dins d’un cove. 3. Correcte, bé. 
Si seguim aquesta direcció trobarem Fornells. 4. Conjunt d’ossos que 
formen l'esquelet. En aquest moment. 5. Aquell que no veu très en un 
burro. Matricula "Xava". A Cassà en fan de suro. 6. Can fanga. Cofoi, 

• content. 7. Sentit que permet de percebre els sons. El principi d'ebenista. 
Mai podrem dir no sense ella. 8. Com que l'oli ja hi està, ja podem 
fregirels bunyolsde bacallà. La més sonora del Celrè. Tenir una habilitât 
al rêvés. 9. La llatina. Original, nou, desconegut. Conjunciô que uneix. 
10. Varietat de quars o també nom de dona. Poblet de muntanya català.

la Conselleria de Barcelona, que actuT com a vertader 
cap dels Servéis Territorials d'Ensenyament a Girona.

Les obres de la tercera fase han estat torga 
polém iques, fin s al punt que els pares ¡ mestres 
amenagaren amb no comengar el curs escolar 95-96, 
degut a qué l'empresa constructora s'ha adormit (com 
també va d irel Sr. Vancells). Pero una actuado d'última 
hora va deixar les obres amb un mínim per poder 
comengar, tot ¡ que el 15 de setembre no estaven 
acabades, ¡ que la seguretat era mínima per als alumnes.

Regidoría d'Ensenyament

1 2 3 4 5 6 7 8 9  10
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sí un Àia l'aquests 
decídeíXes volar 
no (¡iris el can, 
mira sois el aemà, 

perqué el que veurás la n e ra  
d p o d r ía J e r  tornar...e

X ev i '9 4

Que senzill 
éspensar amb tú! 
u m p e t í ta  cicca la  l'u lls  
i la (eva íniatge surt 
d'una jorn ia  m a n t ín a  
l'en tre  l'arXiu á'esbossos 
i papers locunientals 
l e  la nieva memòriao

i aparcixes tan ciar i le fín ít 
m e arribo a confonlre 
fa certosa le i que és tíc líc í 
perlen t-m e  en una íf.lusíó 
le  realítat.

i és llavors, quan m'alearo 
le  reidure Ja Ilum lels ¡eus ulls 
i la llibertat le í ten tarannà.

i és llavors, quan somnío, 
i somnío. i somnío... 
i les le í  racé més am arai 
le  la nieva consciéncía, 
senzíllament t'enyoro
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S O LU C IÓ  AL NÚM. ANTERIOR
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L 'A Ïm ia

D e que valen les coses que escric 
i el reco rl que enipeny les nieves cançons ? 
c o m f i la r  alepria en el cor huit ?
L'ou le  l'alecpria opennina fin s  en la 
lesesperacio.
jo en la incitât le  la meva vida 
tiiujuent los pares unacqem ana, 
m a  loua, p ion s  le  llibres lepoem es  
i très décales le  lo lo r.
Havent p lo ra tp e r  aquells que no m'amarcn, 
i aquells que m'amarcn (perà no lo bastant), 
i aquells als que mai lie estimât, 
j o  aqul i ara em lecla ro  p a rtid a r i le  l'A lepria

En P ir
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c o r n u

Aquesta secció pretén recollir l'opinió de tots els habitants del municipi. Cartes amb 
problèmes, idees noves, suggeriments. Sabem que quan es fa una cosa no es fa bé per a 

tothom i nosaltres voldríem trobar el sistema perqué aixô tos possible. Les vostres cartes 
es poden adreçar a l'Ajuntament. Apartat de Correu Obert, Celré.

Es prega no siguin més Margues d'una plana de foli.

QUESTIO
La solució matemática de tot plegat, no és altra 

que una tangent infinita, a la quai, els nostres sentiments 
h¡ juguen un paper ben enrevessat entre les corbes d'un 
sinus o potser d'algun cosinus. Tanmateix, la manera 
més senzilla d'arribar al cap del carrer, seria desfer 
cadascun deis nusos que fan que el grau de pendent 
siguí més ait. O potser, més valdría pujar ben amunt i 
deixar-se lliscar per la recta fins que la gravetatfós zéro 
i els peus ens toquessin de ferm a terra.

Després de tot, dones, la qüestió no és tan difícil 
com semblava, sempre i quan, prescindim de quin 
paper ens toca interpretar a cadascun de nosaltres.

La veritat és que no he sabut mai a quina perspec
tiva de l'e ix em situó i, és llavors, quan m'adono que 
els problèmes no em són ignoráis sinó que no sé qué 

i  cal fer per solucionar-los.

Cal reconèixer que aquell qui va dir que tots els 
problèmes tenien solució, no deia cap mentida pero

DE SABER
cal remarcar-li que no totes aqüestes solucions són apli
cables!

O potser l'errada es troba en plantejar l'exercici 
matemáticament quan en realitat, un cop hem trobat la 
fórmula, el que cal fer és tractar-ho com a material 
metafísic.

Bé, dones, si resulta que la nostra pendent és una 
obliqua que es talla amb l'e ix d'abcises ai punt (0,4); 
és que aixó potser voi dir que per molts valors que jo 
tingui tan sols et trobaré quan tu em donis un interés 
zero? O és que única i senzillament em dius que salti a 
alguna tangent del grafie i em busqui la vida? O potser 
que les trobades amb mi no són mai un aprovat?...

Déu m eu! I qui deia que li agradaven les 
matemátiques???

SiS.

CURIOSITATS
És curios com succeeixen les coses: de sobte neixes 

entre dalles i orgull per enriquir la vida de qui t'ha 
engendrât, l'entorn esdisfressa d'amor per nodrir-te deis 
fonaments més básics de convivéncia i respecte ais 
demés, el joc esdevé un aprenentatge cap a la difícil 
lliçô de compartir i la innocéncia deis teus somnis va 
obrint les portes a la serenor de cada matí.

És curios com avança la vida: de sobte t'adones 
que has viatjat en molts trens, a voltes récordes aspectes 
puntuáis d'algú que ha compartit vagó amb tu i que 
mai has valorat quan bé t'ha fet la seva companyia, 
descobreixes que l'avui és el futur del teu ahir sense 
niés esforç deis que continúen confiant amb el teu 
bagatge, deis que omplen l'equipatge de confiança, 
sinceritat i esperança.

És curios coni t'embauca l'amor: aquesta carrera 
sense f¡ del que no hi ha manuals ni normatives. Neixes 
d 'elI, creixes amb ell i, alhora, intentes assaborir-lo 
arreu. Et mous envers els efectes que desprén, anheles 
la profunditat de la seva magia, i deixes acaronar-te peí 
seu encant.

És curios com les circumstàncies et moldegen i et 
fan partícep del mot félicitât, i ens marquen la pauta 
del que som, i ens ajuden a creure en els demés, i ens 
fan agrair tot el que ha aportat qui t'envolta.

És curios com aprens a admirar ais demés!!

P.i R. (?).
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